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Úvodem – rozhovor

Ceny bytů neustále rostou a stávají se 
nedostupnými pro čím dál více lidí, proto 
roste i poptávka po městských bytech.  
S radním pro oblast bydlení Jiří Robenkem 
v rozhovoru probíráme městské nájemní 
bydlení, jeho rozvoj i situaci ohledně 
výstavby nových bytů.

Jiří Robenek:           
Trh s nemovitostmi 
se v České republice 
doslova zbláznil

Kolik bytů má městský bytový fond?
V  současnosti disponujeme 1886 byty. 
Vzhledem k bytové krizi je i o naše kapacity 
značný zájem, proto jsme připravili sekci na 
městském webu, kde na jednoduché mapce 
naleznete městské bytové domy, počty bytů 
i konkrétní dispozice. Zájemci ji najdou na ad-
rese zlin.eu/bydleni-ve-zline

Podle čeho se rozhoduje, komu bude byt 
přidělen? 
Máme jednoznačný bodovací systém, pořad-
ník a  pravidla, která musí zájemci splňovat. 
Například to, že nájemník musí být občanem 
EU a nesmí vlastnit nemovitost určenou k by-
dlení. Stejně tak není možné, aby byt násled-
ně podnajímal někomu jinému. 
Pouze u  bytů nadstandardních rozhoduje 
o  přidělení nejvyšší nabídnutá cena, těch 
však máme minimum. Stejně tak máme 
menší počet sociálních bytů, kde o přidě-
lení nerozhoduje pořadník ani cena, ale od-
borná komise znalá konkrétních případů. 

Jak se vyvíjí ceny nájmů městských bytů?
Zdražování máme již za sebou, bylo v mno-
ha případech velmi skokové, nebojme se 
říct drsné. V současné době je standardní 
nájem nastaven na 150 Kč/m2 měsíčně. Té-
měř kopírujeme tržní cenu. Výjimkou jsou 
byty startovací, kde je zvýhodněná cena 
99 Kč/m2 měsíčně. Nižší nájem je i  u  bytů 
sociálních. O  městské byty je stále zájem 
převyšující nabídku, protože nepožadujeme 
žádné kauce a nájemníkům odpadává i plat-
ba provize.

Zmínil jste zdražení v minulých letech, co 
k němu vedlo? 
Byla to nejen potřeba rozšiřování bytové-
ho fondu, ale také oprav stávajících domů. 
Opravy typu hydroizolace, okna apod. ne-
můžeme odsouvat donekonečna. Vyhodno-
tili jsme si stav bytových domů, střednědobý 
plán a  bylo to jednoznačné. Péči potřebují 
i  jednotlivé byty (koupelny, kuchyně atd.). 
Ještě nemáme konec roku a již máme v roce 

2024 proinvestováno 34,9 milionu korun. 
Velká investice nás čeká na bytovém domě 
Drofa, budou to desítky milionů korun, pro-
tože je objekt památkově chráněný a opra-
vy tak budou nákladnější. 

V lednu 2026 bude dokončeno 31 nových 
nájemních bytů na Slanici. Jak probíhá vý-
stavba? 
V květnu letošního roku zahájilo město Zlín 
výstavbu bytového domu v ulici Na Slanici. 
V pětipodlažní novostavbě bude 31 nájem-
ních bytů, z toho tři byty o dispozicích 1 + kk  
a 28 bytů 3 + kk. V prvním podzemním pod-
laží budou sklepní kóje a 14 garážových stá-
ní. U  příjezdové komunikace bude celkem 
24 parkovacích stání. 
Do objektu a všech podlaží je navržen bez-
bariérový přístup. Nedaleko plánovaného 
objektu se nachází škola, školka a zastáv-
ka městské hromadné dopravy. Objekt je 
zasazen do klidného prostředí, na okraji 
krásné přírody, a  nabízí dokonalé zázemí 
pro rodinný život. 

Jak je tato stavba financována?
Rozpočet pro výstavbu je 103 milionů ko-
run. Městu se na tuto akci podařilo získat 
dotaci a zvýhodněný úvěr ze Státního fondu 
podpory investic. Státní prostředky pokryjí 
25 % nákladů. Tyto byty budou přidělovány 
žadatelům z  pořadníku na dostupné byty 
dle Pravidel nájmu bytů ve vlastnictví statu-
tárního města Zlína.

Plánujete další výstavbu v blízké době?
Rádi bychom realizovali ještě startovací 
byty pro mladé na ulici Cyklistická. Slanice 
se nám do bytového fondu hodí, protože 
větších bytů máme extrémní nedostatek, 
ale potřebujeme i  startovací byty s  menší 
metráží, pro mladé páry.
Dát jim pomocnou ruku na začátku, proto-
že trh s  nemovitostmi se v  České republi-
ce doslova zbláznil. Nedivme se, kam nám 
dlouhodobě klesá porodnost, zajištění do-
stupného bydlení je jeden z  faktorů, který 
má při rozhodování mladých lidí zásadní 
vliv.  Tomáš Melzer

Přejeme Vám, ať nadcházející rok
přinese spoustu zdraví, štěstí a úspěchů.

Úspěšný nový rok 2025 přeje 
statutární město Zlín 



4

Proslov, aktuálně

Radnice nezmění výši místních poplatků, 
snižuje se daň z nemovitých věcí

Veřejná setkání na téma zavedení modrých zón budou 
pokračovat

Výše místních poplatků ze psů, za komunální odpad a pobyt zůstanou ve 
Zlíně v nadcházejícím roce 2025 beze změn. V novém roce se nebude 
navyšovat ani sazba daně z nemovitosti, naopak se ve srovnání s rokem 
2024 sníží.

Statutární město Zlín a společnost Technické služby Zlín uspořádají další 
dvě veřejná setkání na téma zavedení modrých zón. 

„Stát daň neúměrně navýšil oproti výši, 
kterou schválilo město, a  proto jsme se 
rozhodli daň snížit až o  třetinu,“ zdůvod-
nil primátor Jiří Korec. Doplnil, že pro Zlín 
je svazující současný přístup státu k  RUD 
(rozpočtové určení daní). Pokud se nezmě-

Na první úspěšné projednání, které se usku-
tečnilo v  prostorách radnice 13. listopadu, 
navážou na začátku roku 2025 debaty na 
Jižních Svazích a  v  Malenovicích. Přesné 
termíny budou oznámeny v  dostatečném 
předstihu.
„První debata ukázala, že občané mají 
o  téma parkování ve Zlíně velký zájem. Je 
pro nás klíčové získávat podněty přímo od 

ní, město nebude mít dostatek financí na 
větší investice. „Jsme v  situaci jako ostat-
ní menší města v  republice, ale současně 
musíme zajišťovat krajskou infrastrukturu, 
zimní stadion, filharmonii nebo MHD. To je 
nesmírně náročné,“ uvedl primátor.

lidí, kteří parkování každodenně řeší. Díky 
těmto diskusím můžeme lépe přizpůsobit 
zavádění modrých zón potřebám města 
i jeho obyvatel,“ uvedl náměstek primátora 
pro dopravu Michal Čížek.
Během listopadového setkání, kterého se 
zúčastnilo přibližně 70 lidí, zaznělo mno-
ho konstruktivních připomínek. Ty doplnily 
výsledky z  on-line dotazníku na stránkách 

Na úrovni cen roku 2024 zůstane výše ná-
jemného v prostorách určených k podnikání 
a také v městských bytech, kde se ceny ve 
větší míře zvyšovaly v roce 2023. Pokud jde 
o  nájemné nebytových prostor, to podléhá 
inflační doložce, což znamená, že k  úpravě 
cen dochází vždy k 1. červenci daného roku.
K dobrým zprávám také patří, že na úrovni le-
tošních cen zůstane v novém roce i jízdné ve 
vozech MHD. 
„Navyšování cen jízdného není v plánu,“ ujis-
til primátor Jiří Korec. /ara/

parkovanizlin.cz, kde svůj názor už vyjádřilo 
přes 1400 Zlíňanů.
Město připomíná, že dotazník zůstává do-
stupný až do odvolání. Občané se tak stále 
mohou vyjádřit k  navrhovanému systému 
modrých zón a sdělit své podněty či obavy.
Cílem projektu, jehož realizace se plánuje 
na začátek roku 2027, je zlepšit podmín-
ky parkování ve Zlíně. Systém má zajistit 
efektivní využití parkovacích ploch, ochra-
nu rezidentů a postupné snižování dopravní 
zátěže ve městě. /red/

Vážení občané Zlína,
na konci roku je ideální příležitost na bilanco-
vání a hodnocení, o které bych se s vámi rád 
podělil.
Rok 2024 byl pro naše město plný dynami-
ky a  transformací. Jedním z  klíčových témat 
roku bylo zvýšení daně z  nemovitosti a  cen 
městské hromadné dopravy. Tyto kroky ne-
byly snadné, ale byly nezbytné pro stabilizaci 

městských financí a pro umožnění dalších in-
vestic do infrastruktury. Chápu, že tyto změny 
mohly být vnímány jako zátěž pro domácnosti, 
proto bych vás chtěl ubezpečit, že v roce 2025 
žádné zvyšování poplatků či daní nechystáme. 
Naopak v roce 2025 se daň z nemovitosti sníží 
až o třetinu na úkor městského rozpočtu.
Navzdory těmto náročným rozhodnutím se 
nám podařilo uskutečnit celou řadu investič-

ních akcí a  rozvojových projektů. Investovali 
jsme do modernizace a  rozšíření dopravní 
infrastruktury. Úspěšně jsme dokončili rekon-
strukci několika škol a veřejných budov, čímž 
jsme zlepšili prostředí pro vzdělávání našich 
dětí a  poskytování veřejných služeb. Navýši-
li jsme finance do místních částí či podpory 
sportu.
Názor vás občanů nás zajímá, proto se snaží-
me o společnou komunikaci, ať už prostřednic-
tvím setkání v  jednotlivých místních částech, 
nebo například u  příležitosti připomínkování 
modrých zón apod.  Osobně se těším na další 
spolupráci s vámi a na budoucí projekty, které 
dále posílí pozici našeho města na mapě Čes-
ké republiky.
Vstup do nového roku je vždy okamžikem no-
vých začátků a příležitostí. Rok 2025 nám při-
náší možnost pokračovat v nastoleném směru 
a  nadále zlepšovat podmínky pro všechny 
obyvatele Zlína. 
Přeji vám a vašim blízkým pevné zdraví, štěstí, 
osobní i pracovní úspěchy. Ať je nový rok plný 
radosti, míru a splněných přání.
Děkuji vám za vaši důvěru a podporu, a těším 
se na další rok, kdy budeme společně pokra-
čovat v budování lepšího Zlína.
 Ing. et Ing. Jiří Korec
 primátor statutárního města Zlína 
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Aktuálně

Klíčový krok k zachování historického dědictví. 
Zlín získal darem archiv J. A. Bati

Tržiště se uzavře

Statutární město Zlín získalo po několikaletém úsilí do svého vlastnictví 
rozsáhlý archiv Jana Antonína Bati. Unikátní sbírku dokumentů, dopisů, projevů, 
fotografií a dalších dobových materiálů, pocházejících z období před rokem 
1920 až do doby Baťova úmrtí v roce 1965, daroval městu podnikatelův vnuk, 
Američan John G. Nash. Archiv, který je po předběžných testech ve špatném 
stavu, projde po chemickém ošetření výzkumem, tříděním a digitalizací. 
Následně bude uložen ve Státním okresním archivu Zlín na Klečůvce.

Vzniku darovací smlouvy mezi Johnem G. Na-
shem a  městem Zlínem předcházela série 
jednání, na jejichž úspěšném dokončení se vý-
znamně podílel primátor Jiří Korec.
„Archiv Jana Antonína Bati je cenným svědec-
tvím o  klíčových momentech a  vizionářském 
vedení, které proměnilo Zlín v  průmyslové 
centrum světového významu. Je to nejenom 
pocta jeho odkazu, ale také příležitost inspi-

rovat další generace prostřednictvím výzkumu 
a  vzdělávání. Díky tomuto kroku získáváme 
nejen přístup k unikátním pramenům naší his-
torie, ale také posilujeme naše spojení s ce-
losvětovým odkazem rodiny Baťů,“ uvedl Jiří 
Korec s  tím, že získání archivu bylo prvním 
krokem k další spolupráci s potomky J. A. Bati. 
„Nyní budeme usilovat také o získání archivu, 
který vlastní podnikatelova vnučka, Brazilka 

Dolores Bata Arambasic,“ upozornil primátor. 
Transport archivu ze Spojených států do Zlína 
financovalo město Zlín. Na realizaci se kromě 
rodiny Johna G. Nashe podílel i Nadační fond 
Jana Antonína Bati a  ředitel okresního archivu 
David Valůšek. 
John G. Nash připomněl, že prvním krokem 
k vytvoření trvalého archivu byla jeho dlouho-
letá spolupráce s Nadačním fondem Jana An-
tonína Bati. „Naší společnou vizí bylo vytvořit 
trvalý depozitář, který by oslavoval monumen-
tální přínos Jana Antonína Bati českým ději-
nám, obchodu a průmyslu. Pro podporu tohoto 
poslání jsem se rozhodl věnovat archivu celou 
svou sbírku originálních materiálů. Tato sbírka 
zahrnuje kromě soukromé korespondence 
obchodní strategie, plány a  mnoho dalšího 
a  nabízí hluboký pohled do života a  odkazu 
Jana Antonína Bati, jeho rodiny, Tomáše Bati 
a jejich nejbližších obchodních partnerů,“ uve-
dl Nash. Doplnil, že cílem archivu je také uctít 
jednotu a  úspěchy rozvětvené rodiny Baťů 
a nesčetných baťovců, kteří pomáhali budovat 
tuto výjimečnou organizaci. „Je to pocta jejich 
trvalému odkazu a hodnotám, které nadále in-
spirují celé generace,“ zdůraznil John G. Nash.
Archiv bude po nezbytném zásahu restaurá-
torů sloužit k  dalšímu výzkumu a  vzdělávání. 
V preambuli darovací smlouvy je mimo jiné uve-
deno, že cílem smlouvy je vytvořit vzdělávací 
a  výzkumné příležitosti pro vědce, historiky, 
studenty a širokou veřejnost, která má zájem 
o poznání historie Zlína a odkazu Jana A. Bati.
Ve smlouvě je rovněž zakotveno, že archivní 
dokumenty poslouží jako úložiště historického 
příběhu Zlína, který zachycuje proměnu města 
ze skromného moravského městečka v pulzu-
jící průmyslové centrum. /ara/

Tržiště Pod Kaštany bude v prvních dvou mě-
sících nového roku uzavřeno, ale zájemcům 
o prodej umožní provozovatel využít alternati-
vu v podobě zastřešených prostor s připrave-
nými prodejními stoly.

„Chceme podpořit menší část prodejců, kteří 
chtějí pokračovat v prodeji i během zimy. Za 
příznivého počasí tak budou mít návštěvníci 
trhu možnost nakoupit určité zboží,“ uvedla 
manažerka tržiště Michaela Topič.

Město však prodejcům během tohoto obdo-
bí nebude poskytovat standardní služby, jako 
jsou toalety, vývoz odpadu nebo napojení na 
elektřinu. Plná sezóna tržiště by měla, v závis-
losti na aktuálním počasí, začít v březnu.  /io/

Sportovec města Zlína za rok 2024

Můžete nominovat v kategoriích:
■ nejúspěšnější sportovec města Zlína ve 
věku od 15 let,
■ nejúspěšnější sportovní kolektiv,
■ nejúspěšnější zdravotně postižený spor-
tovec nebo kolektiv zdravotně postižených 
sportovců,

■ Cena za mimořádný přínos zlínskému spor-
tu,
■ Cena fair-play za mimořádný čin na sportov-
ním poli.
Závazné formuláře, které vyplňte v souladu s no-
vým Statutem, budou od ledna k dispozici na 
webových stránkách města Zlína (www.zlin.eu)  

v  sekci Občan – Formuláře – Odbor školství 
a sportu.
Informace poskytuje OŠaS, oddělení dotací 
a  prevence kriminality – MMZ, Zarámí 4421, 
Hana Bečicová, telefon: 577 630 302.
Uzávěrka návrhů je 31. ledna 2025 do 12 hodin.
Slavnostní večer vyhlášení nejúspěšnějších 
sportovců města Zlína za rok 2024 se uskuteč-
ní v dubnu 2025.  OŠaS, oddělení dotací  
 a prevence kriminality

Sportovní kluby a spolky, nominujte sportovce na akci „Vyhlášení 
nejúspěšnějších sportovců města Zlína za rok 2024“.

Primátor Jiří Korec s ředitelem Státního okresního archivu Zlín Davidem Valůškem
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Informace

Nové zásahové oděvy, přilby, ochranné rukavice a obuv rozšířily výbavu 
městské jednotky Sboru dobrovolných hasičů JPO II/1 Zlín-Prštné 
a jednotky dobrovolníků z místní části Zlín-Štípa. V Prštném navíc získali 
pěnidlo pro hašení a nové dýchací přístroje, ve Štípě pak zcela novou 
sadu prostředků určenou k likvidaci lesních požárů. Téměř polovinu 
z celkových nákladů za 625 tisíc korun pokryje dotace od Zlínského kraje.

Město Zlín nakoupilo hasičům z Prštného a Štípy nové vybavení

„Nové vybavení nejenže zvýší akceschopnost 
dvou městských jednotek sboru dobrovolných 
hasičů, ale současně zkvalitní činnost jedno-
tek při plnění úkolů vyplývajících 
z  plošného pokrytí Zlínského 
kraje,“ uvedl náměstek primátora 
pro oblast bezpečnosti a  krizo-
vého řízení Vojtěch Volf. Současně upozornil, 
že v Prštném byla obměna technicky i morálně 
zastaralých dýchacích přístrojů nutností. „Pro 

tamní jednotku jsme navíc pořídili pěnidlo pro 
hašení hořlavých kapalin do cisterny, jehož 
životnost je až pět let. Hasičům ze Štípy nyní 

pomohou prostředky pro hašení 
lesních požárů, které jim ve vý-
bavě chyběly,“ doplnil náměstek 
Volf.

Statutární město Zlín získalo dotační prostřed-
ky v  rámci vyhlášené výzvy Zlínského kraje 
RP12-24 pro obce nad pět tisíc obyvatel.  /ara/

Zlín má nové Turistické informační centrum
Městské informační a turistické středisko ve Zlíně prošlo zásadní 
změnou.

Doposud bylo středisko, které sídlí v přízemí bu-
dovy radnice, místem pro poskytování informací 
jak občanům města, tak turistům. Nyní však do-
šlo k jeho rozdělení a vzniku nového Turistického 
informačního centra, které bude zaměřeno pri-
márně na návštěvníky města. Otevřelo ve zre-
konstruovaných prostorách po bývalé restaura-
ci Dolce Vita ze spodní strany radnice. Kontaktní 
místo pro občany, kteří přicházejí na úřad, zůsta-
ne v současných prostorách při hlavním vchodu 
do radniční budovy. Předcházet jeho znovuote-
vření bude úprava části 1. nadzemního podlaží, 
kde dosud sídlilo původní informační středisko. 
Tento prostor bude nově proměněn na recepci 
a podatelnu. Dokončení této etapy plánuje měs-
to na první polovinu následujícího roku.

„Vybudování nového informačního centra 
pro turisty je důležitým krokem v  našem 
plánu na zvýšení komfortu města pro ná-
vštěvníky. Jinými slovy, chceme, aby se 
u nás návštěvník cítil dobře, aby u nás našel 
informace a další služby, které potřebuje,“ 
uvedl primátor města Zlína Jiří Korec a do-
dal:
„Turistické centrum je však jen jedním z kro-
ků v širším procesu rozvoje cestovního ru-
chu a zlepšení turistického zážitku ve Zlíně. 
Naším cílem je vytvořit komplexní systém, 
který podpoří atraktivitu města a  nabídne 
domácím i  zahraničním návštěvníkům ne-
jen standardní služby, ale i zážitky, které je 
nadchnou a přivedou zpět.“

Součástí procesu rozvoje cestovního ruchu 
ve Zlíně je nejen zkvalitňování turistické in-
frastruktury, jako je právě nově vybudované 
informační centrum, ale také digitalizace 
služeb a využití moderních technologií.
„Chceme návštěvníkům nabídnout i  inova-
tivní způsoby, jak on-line objevovat město 
a jeho historii. V letošním roce jsme spustili 
zážitkovou aplikaci Baťův Zlín, která nabízí 
interaktivní pohled na jeho historii i součas-
nost. Aktuálně připravujeme e-shop propa-
gačních předmětů města Zlína. Chceme 
se ale zaměřit i na kongresovou turistiku,“ 
sdělil vedoucí Odboru tiskového a cestov-
ního ruchu a mluvčí Magistrátu města Zlína 
Tomáš Melzer.
Přestavba nevyužitého komerčního prosto-
ru v 1. podzemním podlaží radnice na nové 
Turistické informační centrum byla zahá-
jena v  květnu 2024 a  úspěšně dokončena 
v  říjnu téhož roku. V  rámci tohoto projektu 
vznikl moderní a funkční prostor určený pro 
turisty, který splňuje nejnovější standardy 
v oblasti poskytování turistických služeb.
Současně bylo vybudováno i potřebné zá-
zemí pro pracovníky centra. Nové zázemí 
zahrnuje hygienické zařízení, kuchyňku, 
šatnu, sklad a plně vybavený interiér.
Cena stavebních prací pro dokončenou 
část rekonstrukce je 6,86 mil. Kč, interiér  
si vyžádal náklady ve výši 1,86 mil. Kč. 
Akce se realizovala v rámci projektu Rozvoj 
a  budování cestovního ruchu ve Zlíně a  je 
spolufinancována Evropskou unií. Hlavním 
cílem projektu je zvýšení atraktivity města 
Zlína pro jeho návštěvníky. Realizace pro-
jektu přispěje ke zvýšení počtu návštěvníků 
města, zvýšení návštěvnosti turistických 
cílů a  v  neposlední řadě přispěje k  lep-
ší přehlednosti v  rámci cestovního ruchu 
města Zlína. /io/

Nové Turistické informační centrum slavnostně otevřeli primátor Jiří Korec a náměstkyně primátora 
Martina Hladíková
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Modernizace škol pokračuje, investice 
v ZŠ M. Alše přesáhly 31 milionů korun
Základní škola Mikoláše Alše na Podhoří se dál modernizuje. Na 
loňské pořízení nových učeben, které vznikly přestavbou prostor 
využívaných dříve mateřskou školou, letos navázaly hned dvě akce. 

Nejdříve se o  prázdninách uskutečnila za  
4,3 milionu korun rekonstrukce kotelny, kte-
rou doplnila celková obnova školní kuchyně 
a  jejího zázemí. Tyto práce, které trvaly od  
1. července do 29. října, si vyžádaly náklady 
za přibližně 27,7 milionu korun. Magistrát 

tak do obou změn investoval bezmála 32 mi- 
lionů korun.
„Snahou města je zajistit dětem co nej-
kvalitnější podmínky pro výuku a  změny 
v základní škole na Podhoří jsou příkladem. 
Letošní investice do této školy, které pře-

sáhly částku jedenatřicet milionů korun, 
patří k  rekordním,“ upozornil primátor Jiří 
Korec. Zdůraznil, že investice magistrá-
tu do modernizace a  vybavení škol patří 
k jeho prioritám. V rámci akce nazvané „ZŠ 
Zlín, M. Alše 558 – rekonstrukce kuchyně 
a  dodávka gastrozařízení“, bylo nutné vy-
bourat původní kuchyňskou konstrukci, 
upravit celkovou dispozici prostoru, pořídit 
nové rozvody sítí a  zajistit nové povrchy 
včetně podlahy varny z odolné PVC krytiny. 
K bezvadnému chodu kuchyně nyní přispívá 
i nová výkonná vzduchotechnika a osvětlení 
úspornými LED svítidly. Zajímavostí je pře-
sun surovin ze zázemí kuchyně do varny, 
který zajišťuje nový dopravní výtah. Sou-
částí přestavby byla i dodávka nového gas-
trozařízení z nerez oceli včetně výkonných 
odsávacích digestoří. Kuchyň je vybavena 
rovněž novými chladicími a mrazicími boxy, 
a také výkonnou tunelovou myčkou nádobí 
s rekuperací.
„Těší mě, že se obě letošní rekonstrukce 
v ZŠ M. Alše povedly. Nová kuchyně, která 
vaří denně pro 498 dětí a  personál školy, 
patří k  těm nejmodernějším ve městě,“ 
uvedla náměstkyně primátora pro oblast 
školství Martina Hladíková. /ara/

Bárka, symbol Kudlovské přehrady, je pryč
Odstranění lodi Bárka zahájilo novou éru Kudlovské přehrady. V listopadu 
příštího roku je v plánu její postupné vypouštění a následně by se mělo 
začít s odbahňováním, které potrvá až do začátku roku 2027.

Přehrada, původně zásobárna vody pro 
hašení požárů, vznikla už na začátku  
30. let minulého století. Dnes, díky své 
poloze v městském centru, plní hlavně es-

tetickou funkci. Kromě toho je ale zároveň 
i  revírem Moravského rybářského svazu. 
„Řešení území kolem přehrady by mělo 
být předmětem studie, která má obyva-

telům i  návštěvníkům Zlína přinést nový 
prostor pro volnočasové aktivity. Případ-
ná proměna by mohla zahrnovat úpravy 
břehů a  více propojit vodní plochu s  při-
lehlým parkem. Vše však musí ještě pro-
jednat městská rada,“ nastínil náměstek 
primátora pro správu majetku Pavel Bra-
da. První změnou bylo odstranění restau-
rační lodi, které začalo na konci listopadu 
a  skončilo v  polovině prosince. Likvidace 
přišla na 850 tisíc korun bez DPH. Příští rok 
v listopadu je v plánu postupné vypouště-
ní tak, aby mohlo následovat odbahnění. 
„Projektová dokumentace k  odbahnění je 
již zpracovaná. Předpoklad zahájení vy-
pouštění Kudlovské nádrže je v  listopadu 
roku 2025 postupným odbouráváním boč-
ního přelivu,“ upřesnil primátor Jiří Korec 
s tím, že současně se snížením hladiny do-
jde na výlov ryb. „Následně se zprovozní 
spodní výpust nádrže, která se zcela vy-
pustí. Prázdná nádrž se ponechá asi půl 
roku k přirozenému vysychání, pak přijdou 
na řadu práce na odbahnění Kudlovské ná-
drže,“ doplnil Korec.
Zajímavostí je vrstva bahna, sedimentu bude 
zhruba 19 tisíc metrů krychlových. Odbah-
nění přehrady bude stát přibližně 30 milionů 
korun bez poplatků za skládku. /ara/
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DBKIS funguje ve Zlíně už téměř 20 let

Kontrola dodržování nejvyšší dovolené rychlosti na území Zlína jistě 
nepatří k nejpopulárnějším činnostem, nicméně požadavky ze strany 
občanů a místních částí na její posílení řeší Magistrát města Zlína stále 
častěji.

První stanoviště úsekového měření rychlosti 
tak ve Zlíně vzniklo v rámci Dopravně bezpeč-
nostního kamerového informačního systému 
(DBKIS) již v roce 2005 a postupně se rozrostlo 
až na devět úseků, u nichž s postupem času 
docházelo jen k dílčím proměnám. 
Po necelých dvaceti letech provozu tak lze 
konstatovat, že toto technické zařízení bezpo-
chyby splnilo a stále plní svůj účel, čímž přispí-
vá nejen k  dodržování platných předpisů, ale 
v důsledku zejména ke zvyšování bezpečnosti 
a  plynulosti silničního provozu. Současně je 
nezbytné přistoupit také k revitalizaci měřicích 
prvků na jednotlivých úsecích a také přehodno-
tit samotná místa.

V současné době se jedná o tyto úseky:
■ tř. Tomáše Bati – Díly (směr od Vizovic)
■ ulice Březnická
■ ulice Sokolská
■ ulice K Pasekám a ulice Okružní
■ místní část Louky
které doplní již dříve zmodernizované:
■ tř. Tomáše Bati (směr od Otrokovic)
■ místní část Kudlov
■ místní část Salaš

Tento automatizovaný systém využívá ka-
mery s vysokým rozlišením, které umožňují 
snímat všechny jízdní pruhy, a nově dokáže 
identifikovat také jednostopá vozidla.
„Řidiči překračující stanovený rychlostní 
limit ohrožují životy a  zdraví občanů, po-
rušují pravidla silničního provozu, zvyšují 
riziko nehod a  zároveň přispívají ke zvý-
šení emisní zátěže ve městě. Počet takto 
zaznamenaných přestupků přesahuje jen 
za letošní rok počet 13,5 tisíce, což 
nepovažuji za uspokojivé číslo. Si-
tuaci v oblasti dodržování nejvyš-
ší dovolené rychlosti na území 
celého města průběžně vyhod-
nocujeme, ale již nyní můžeme 
předběžně hovořit o  návrhu rozší-
ření systému o další úseky, namátkově 
v místních částech Prštné, Kostelec, Štípa, 
kde po tomto volají místní obyvatelé, nebo 
na sídlišti Jižní Svahy s  vysokou hustotou 
obyvatel či na ulici Štefánikova v centru,“ 
uvedl primátor Jiří Korec.
Každá instalace přitom podléhá schválení 
Policie ČR, která jednotlivé žádosti velmi 
důkladně prověřuje a  zvažuje i  další mož-

nosti zvýšení bezpečnosti silničního pro-
vozu.

Systém zaznamenal:
■ v roce 2022                          11 793 přestupků
■ v roce 2023                          12 185 přestupků
■ v roce 2024 do 30. 11.       13 602 přestupků

„Úsekové měření rychlosti ve Zlíně však 
není jen o  dodržování rychlostních limitů. 
Získané údaje tak mohou nabídnout přes-
né informace o  počtu projíždějících vozi-
del i  směřování dopravních proudů. Velmi 
významné je odhalování odcizených vozi-
del nebo registračních značek, což v praxi 
využívá Policie ČR. V  oblasti technického 

řešení je novinkou propojení dvou 
úseků ve tvaru písmene Y na ulici 

Okružní a K Pasekám,“ doplnil ře-
ditel MP Zlín Milan Kladníček.
Závěrem podotýkáme, že informa-
ce o  systému automatizovaného 

měření rychlosti a  jednotlivých úse-
cích zveřejňujeme proto, aby si řidiči 

byli vědomi tohoto způsobu kontroly. Přá-
ním všech zúčastněných totiž je, aby se na 
ulicích Zlína mohli cítit všichni bezpečně 
a  ke kolizním situacím naopak docházelo 
co nejméně. 
Dodržování rychlosti jistě není jedinou pod-
mínkou, jak tohoto cíle dosáhnout, může 
však sehrát významnou roli. Pavel Janík

Občané Zlína mohou odložit vánoční stromky 
k  barevným nádobám, na tzv. stanoviště tří-
děného odpadu. V  zástavbě rodinných domů 
bude jejich svoz probíhat pouze z těchto stano-
višť. Není vhodné stromky řezat, lámat, sekat, 
jakkoli svazovat, balit do pytlů nebo vkládat 

Svoz vánočních stromků v roce 2025
do kontejnerů. Stromky odvezou pracovníci 
technických služeb na kompostárnu v  areálu 
skládky Suchý důl, kde budou zpracovány spo-
lu s bioodpadem. Svoz stromků bude probíhat 
vždy v pondělí a úterý ve 3. až 7. týdnu roku 
2025. /red/
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To pro běžnou domácnost představuje navýše-
ní měsíčních nákladů kolem 60 Kč. Po předcho-
zích dvou letech, kdy se teplárenský obor mu-
sel vypořádat s následky covidu, energetickou 
krizí a zdražováním emisních povolenek, se tak 
zlínští odběratelé dočkají návratu ke stabilizaci 
nákladů za vytápění.
„Věříme, že se změnami na energetickém trhu 
jsme se již vypořádali a do budoucna očekává-
me zklidnění vývoje cen. Zde je potřeba ocenit 
i úroveň naší spolupráce s výrobcem tepla do 
zlínského systému CZT, společností Teplárna 
Zlín, s.r.o. Tento náš dodavatel, při pochopi-

Nový systém využívá validátory se čtečka-
mi bezkontaktních karet. Platební transakce 
jsou zpracovávány prostřednictvím banky 
ČSOB. V  rámci projektu bylo do všech vo-
zidel Dopravní společnosti Zlín-Otrokovice 
(DSZO) instalováno celkem 340 validátorů. 
Elektronická jízdenka je po úhradě navázána 
přímo na platební nosič (karta, telefon, ho-
dinky), což zcela eliminuje potřebu tištěných 
dokladů. Při kontrole se cestující jednoduše 
prokáže stejným zařízením, kterým platbu 
provedl.
„Nový odbavovací systém je další význam-
nou letošní novinkou, kterou Dopravní spo-
lečnost Zlín-Otrokovice realizuje. Už od 
srpna si cestující mohou nakoupit časové 
jízdenky elektronickou formou přes e-shop. 
Bezkontaktní platby přímo ve vozech MHD 
nyní uzavírají naši dlouhodobou snahu o co 
možná nejpohodlnější cestování ve městě,“ 
uvedl primátor Zlína Jiří Korec, jenž dal před 
lety k listopadové novince první impuls.
Zavedení bezkontaktního platebního sys-
tému má přinést významné úspory. V  roce 
2023 bylo z automatů na jízdenky odvezeno 
9 527 kg mincí, což znamenalo nemalé logis-
tické a provozní náklady. Navíc bylo prodáno 
více než 3,6 milionu papírových jízdenek, je-

Teplo Zlín stabilizuje ceny pro své odběratele, 
navýšení na rok 2025 bude minimální

Zapomeňte na drobné, zlínská MHD přechází 
na bezkontaktní platby

Městská společnost Teplo Zlín se schválenou cenou svých dodávek pro 
rok 2025 snaží o zklidnění cenových výkyvů z předchozích let. Cena tepla 
pro vytápění a ohřev vody v systému centrálního zásobování naroste jen 
o minimálně nutnou část odpovídající inflaci, tedy kolem 3 %. 

Městská hromadná doprava ve Zlíně a Otrokovicích nabízí moderní 
způsob úhrady jízdného prostřednictvím bezkontaktních platebních 
metod. Nově instalované validátory umožňují cestujícím zaplatit jízdenku 
platební kartou, mobilním telefonem nebo chytrými hodinkami. Tento krok 
představuje zásadní modernizaci s důrazem na efektivitu, ekologickou 
udržitelnost a zvýšení komfortu pro cestující.

telné nutnosti promítnout do cen navyšování 
vstupních nákladů a  inflaci, ve shodě s  námi 
dbá i o jejich přijatelnost pro konečné spotře-
bitele. Protože i naše společnost přijala v mi-
nulých letech řadu úsporných opatření, je zmí-
něná cenová stabilizace možná. Samozřejmě 
její pokračování pochopitelně záleží na dalším 
vývoji situace na energetickém trhu, a ten ne- 
ovlivníme. Přesto jsme přesvědčeni, že epizo-
da skokového navyšování cen tepla ve Zlíně je 
u konce,“ uvedl ředitel Tepla Zlín Pavel Mačák.
Přístup společnosti oceňuje i  její vlastník, kte-
rým je statutární město Zlín. „Určitě je pro nás 

jichž výroba i  distribuce zatěžovala jak pro-
vozní rozpočet, tak životní prostředí. „Imple-
mentace digitálního odbavovacího systému 
je klíčovým krokem k  zefektivnění veřejné 
dopravy. Elektronické platby snižují náklady 
na správu hotovosti a  minimalizují potřebu 
papírových dokladů, což přináší přímé úspo-
ry i  ekologické benefity,“ vysvětluje Josef 
Kocháň, ředitel DSZO.
Na realizaci projektu DSZO spolupracovala 
se společností Futuretechnologies, která pů-

všechny důležité, že společnost Teplo Zlín 
dokáže po turbulencích na trhu stabilizovat 
své ceny, držet je směrem k obyvatelům v při-
jatelné hladině a hledá úspory ve svém provo-
zu, aniž by se to dotklo úrovně poskytovaných 
služeb,“ uvedl náměstek primátora Miroslav 
Chalánek, který má hospodaření s teplem ve 
své kompetenci. /red/

sobila jako systémový integrátor. Platformu 
pro správu plateb Switchio dodala společ-
nost Monet+, významný poskytovatel řešení 
pro bezkontaktní platby ve veřejné dopravě. 
„Tento projekt představuje pro naši spo-
lečnost důležitý milník. Validátory Herman 
a jejich integrace s platformou Switchio při-
nášejí unikátní řešení, které zajišťuje rychlé 
a  bezpečné transakce,“ uvedl Ivo Herman, 
jednatel společnosti Futuretechnologies. 
Aleš Popelka, ředitel divize transport spo-
lečnosti Monet+, k  tomu dodává: „Systémy 
pro bezhotovostní platbu kartou jsme imple-
mentovali již v 90 % krajských měst v Česku. 
Zlín a Olomouc byly posledními regiony, kte-
ré moderní platební řešení postrádaly. Pro 
naši společnost, která pochází ze Zlínska, je 
tento projekt mimořádně významný. Koneč-
ně jsme se dočkali příležitosti podílet se na 
inovaci, která je nám geograficky i srdečně 
nejbližší. Jsme rádi, že jsme mohli přispět 
k této významné modernizaci.“
DSZO plánuje průběžné vyhodnocování efek-
tivity nového systému a zvažuje jeho další roz-
šíření. Mezi zvažované funkce patří například 
zavedení dynamického tarifního systému, 
který by přinesl větší flexibilitu cenové politi-
ky, nebo integrace s dalšími dopravními služ-
bami v  regionu. Implementace bezkontakt-
ních plateb v MHD Zlín a Otrokovice není jen 
technologickým krokem vpřed, ale i výrazným 
posunem směrem k digitalizaci a ekologické 
udržitelnosti veřejné dopravy. Tento projekt 
nastavuje nové standardy a přispívá k rozvoji 
moderní infrastruktury, která odpovídá poža-
davkům současné doby. /red/
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Téma

Radnice investovala do městských hřišť 
bezmála 8 milionů korun

Poslední a  zároveň nejvýznamnější investi-
cí za zhruba 1,8 milionu korun byla výstavba 
zcela nového hřiště č. 60 ve Štefánikově ulici. 
Hřiště, které se nachází mezi Malou scénou 
a evangelickým kostelem, je určeno pro děti 
od tří let a  Odbor městské zeleně MMZ jej 
dokončil na podzim. Děti zde mají k  dispo-
zici trampolínu, závěsnou houpačku, více- 
účelovou sestavu se skluzavkou a pružinové 
houpadlo. Herní prvky doplňuje barevná do-
padová plocha z lité pryže, lavičky a odpad-
kový koš. Hned dvě novinky se podařilo zrea- 
lizovat na Zálešné I  a  II, kde se uskutečnila 
rekonstrukce povrchu sportoviště 
č. 106. „Starý asfaltový povrch 
jsme tady nechali nahradit no-
vým, vodopropustným tarta-
nem. Tato investice přišla na 
1,2 milionu korun,“ přiblížil ná-
městek primátora Michal Čížek. 

Obyvatelé Zlína mají aktuálně k dispozici 243 veřejně přístupných 
dětských hřišť a sportovišť. Každoročně město vkládá nemalé finanční 
prostředky na jejich údržbu a rekonstrukci tak, aby vyhovovaly aktuálním 
požadavkům uživatelů a bezpečnostním normám. Radnice investovala 
do oprav nebo rekonstrukcí hřišť bezmála 8 milionů korun. 

Rekonstrukce dětského hřiště č. 18,  
ul. Podvesná IV – před realizací

Rozšíření dětského hřiště č. 449, Salaš – před 
realizací

Rozšíření dětského hřiště č. 326, Mladcová – 
před realizací

Workoutové hřiště Zálešná – před realizací

Rekonstrukce dětského hřiště č. 106,  
ul. Zálešná I–II – před realizací

po realizaci

po realizaci

po realizaci

po realizaci po realizaci
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Téma

inzerce

Vstupenky v prodeji v síti 
TICKETPORTAL

www.velryba.cz

AGENTURA VELRYBA UVÁDÍ DÁLE V PRODEJI NA ROK 2025
27. 1. H. a P. Ulrychovi (přeloženo z listopadu)

13. 3. Ivan Hlas trio

24. 3. Karel Plíhal

30. 3. Radůza

11. 4. Věra Martinová: Jubileum tour

20. a 21. 6. HOLEŠOVSKÁ REGATA XIII.
Ewa Farna / Tři sestry
Xindl X / Michal Hrůza
Pražský výběr,
Wohnout aj.

MOZART GROUP

9. 2. 2025 19. 2. 2025O sile lásky
a obyčajov

Jediný
koncert v ČRKC Zlín KC Zlín

World
tour 2025

Workoutové hřiště na ul. Panská,  
Štípa – před realizací

Rekonstrukce dětského hřiště č. 125,  
Sokolská – před realizací

Dětské hřiště č. 60,  
ul. Štefánikova – před realizací

Oprava povrchu víceúčelového hřiště č. 304,  
ul. Nad Ovčírnou – před realizací

po realizaci po realizaci

po realizaci

po realizaci

„V těsné blízkosti sportoviště vzniklo nové 
workoutové hřiště s  dopadovou plochou 
z  umělého trávníku. Úpravy proběhly i  na 
dětském hřišti č. 125 na ulici Sokolská. Nová 

herní sestava se skluzavkou zde nahradila 
starý domeček se skluzavkou. Náklady na 
tuto změnu dosáhly 293 tisíc korun,“ vyčíslil 
náměstek.

Bez povšimnutí nezůstala ani hřiště v  míst-
ních částech. Na Mladcové vznikla dohroma-
dy za 150 tisíc korun lanová prolézačka pro 
malé děti a kolotoč, na Salaši si děti mohou 
užívat novou herní sestavu se skluzavkou, 
houpačku „hnízdo“ a  dopadovou plochu 
z umělého trávníku. Zde radnice investovala 
536 tisíc korun. V  ulici Panská ve Štípě se 
podařilo poblíž hasičské zbrojnice vybudo-
vat nové workoutové hřiště s  přístupovým 
chodníkem a posezením. Workoutová sesta-
va obsahuje mimo jiné šplhací tyč, sestavu 
tří bradel, vysoké hrazdy, vodorovný žebřík, 
trojhrazdu, zádovou hrazdu a šikmou lavici, 
což ji řadí mezi nejmodernější v celém Zlíně.
Z  letošních větších rekonstrukcí stojí za 
zmínku rovněž obnova povrchu sportovišť 
č. 304 v ulici Nad Ovčírnou IV nebo opravy 
dopadových ploch na dětských hřištích v uli-
cích Lorencova a Nerudova. /ara/
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Informace

Vítězné návrhy projektu Tvoříme Zlín 2024
7. ročník projektu Tvoříme Zlín 
je minulostí. O vítězích rozhodlo 
veřejné hlasování, do kterého letos 
postoupilo rekordních 29 návrhů. 
Lidé tentokrát vybrali k realizaci 
pět malých a dva velké projekty. 
Radnice na jejich vznik vyčlenila  
7 milionů korun. 

Malé projekty
■ 1. Plachtové zastínění dětského hřiště 
v parku Komenského
■ 2. Částečná oprava chodníku před  
42. budovou 
■ 3. Vyhlídka s houpačkou 
■ 4. Nový přístřešek na zastávce MHD 
Kúty směr město 
■ 5. Modernizace původního 
baťovského hřiště č. 306 

Velké projekty 
■ 1. Rekonstrukce a výzdoba zastávky 
MHD Křiby směr město  
■ 2. Revitalizace zastávky MHD 
Slunečná s graffiti výzdobou směr 
město 

„Projekt Tvoříme Zlín umožňu-
je veřejnosti ovlivňovat hos-
podaření města s  veřejnými 
výdaji a  mě těší, že Zlíňané 
mají stále větší zájem o  to, 
kam přesně se mají tyto pení-
ze investovat. Obyvatelé totiž 
vědí často sami nejlépe, co je třeba v  je-
jich bydlišti a  okolí změnit. Město letošní 

PŘEHLED VÍTĚZŮ HLASOVÁNÍ 
 

sedmý roč-
ník podpořilo 
znovu částkou 
sedm milionů 
korun a  veškeré 
peníze budou opět vyčerpá-
ny,“ uvedla náměstkyně pri-

mátora Jana Bazelová, která má projekt 
v kompetenci. /ara/

1. 2. 

4. 3. 

1. 

5. 

2.

K lepší pohodě návštěvníků hřišť a odpočinkových ploch v Centrálním 
parku Jižní Svahy přispějí od začátku jara příštího roku nové veřejné 
toalety. V provozu by měly být od března v Podlesí IV. 

Pohodu v Centrálním parku Jižní Svahy 
vylepší od jara veřejné WC

K novince přispěl projekt Tvoříme Zlín, jenž 
nabízí obyvatelům možnost vylepšit své 
město vlastními návrhy. S nápadem na vznik 
nového veřejného WC přišla Lucie Šobáňo-
vá.
WC je na místě od středy 27. listopadu, 
k  jeho osazení na připravenou základovou 
desku pomáhal jeřáb. Následovalo vydláž-
dění přístupového chodníku a  připojení in-

ženýrských sítí, tedy elektřiny, kanalizace 
a vodovodu. „Vyhověli jsme přání obyvatel, 
kteří si přáli veřejné WC na tomto místě. 
Projekt byl poněkud složitější, ale díky úsi-
lí všech zúčastněných se nám jej podařilo 
úspěšně realizovat. Nové toalety jsou navíc 
odolné proti vandalům, což zvyšuje jejich 
životnost,“ uvedl náměstek primátora pro 
oblast městské zeleně Michal Čížek.

Nové veřejné WC, které bude v Centrálním 
parku Jižní Svahy fungovat podle provozní-
ho řádu od jara do podzimu, si vyžádalo ná-
klady za více než 3 miliony korun. Přístupné 
bude zdarma. /ara/



STAVEBNÍ FIRMA

Rekonstrukce bytů a domů, bytových jader, koupelen.

Elektroinstalace, voda, odpady, topení, zednické a obkladačské práce.  

Kuchyně, podlahy, dveře, částečné rekonstrukce i rekonstrukce na klíč.  

776 797 007 @g2_rekonstrukcewww.g2rekonstrukce.cz G2 rekonstrukce

Zprostředkování koupě a prodeje nemovitosti.     
Pronájem bytů.               Developerská činnost.

REALITNÍ SPOLEČNOST

776 797 007 www.g2reality.cz G2 reality @g2reality

G2 REALITY S.R.O

Třída Tomáše Bati 1545
760 01 Zlín

(vedle tržiště Pod Kaštany)

            Penzion JAS Luhačovice 
Dlouhodobé ubytování pro 
jednotlivce i zaměstnance firem.
Pořádání oslav, svateb, křtin.
Rezervace na tel.: 776 797 007
www.penzionjasluhacovice.cz
  
 

Prodej třípatrové 
vily v centru Zlína

původní stav
vhodné jako kanceláře 
nebo bytový dům
cena na dotaz v RK

VÝKUP BYTŮ A DOMŮ NA ZLÍNSKU 
            
   ZA NEJVYŠŠÍ CENU S JEJÍ OKAMŽITOU ÚHRADOU
               (I ZADLUŽENÝCH NEBO I V EXEKUCI)

PŘIPRAVÍME PRO VÁS KE KOUPI BYT 2+1 
NEBO 3+1 PO NOVĚ PROVEDENÉ REKON-
STRUKCI KDEKOLIV VE ZLÍNĚ, KDE SI ŘEKNETE

ZA PŘEDEM DOHODNUTOU CENU
DO PŘEDEM DOHODNUTÉHO TERMÍNU

Pronájmy:
Byt 1+kk 18m², ulice Zadní Luhy, Zlín
Byt 1+kk 18m², ulice Vejvanovská, Zlín
Byt 3+1 72m², ulice Na Honech II, Zlín

všechny nabízené byty 
jsou nově zrekonstruo-
vané a plně vybavené 
+ je k nim přiřazeno i 
parkovací místo

Prodej rodinný dům 
v Loučce

podlahová plocha 
250m² s možností 
dalšího rozšíření 60m²
sklep, garáž, zahrada
cena na dotaz v RK

Prodej bytu 2+kk, 
Karolinka

plocha 52m²
po kompletní 
rekonstrukci
vč. sklepu a kůlny
přímo u sjezdovky
cena na dotaz v RK

PŘEHLED VÍTĚZŮ HLASOVÁNÍ 
 



Děkujeme za přízeň v roce 
2024 a přejeme úspěšný 
nový rok 2025.

Vyšší odborná škola potravinářská a
Střední průmyslová škola mlékárenská Kroměříž

do oblasti výroby a kontroly potravin nabízí

MATURITNÍ STUDIUM 
Analýza potravin 

Technologie potravin

VYŠŠÍ ODBORNÉ STUDIUM 

(3 roky kombinované)

tel.: 573 334 936
e-mail: info@potravinarska-skola.cz

www.potravinarska-skola.cz

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
7. a 8. února 2020

Naše motto: 
Víš, co jíš? Nevíš: U nás se to naučíš!

Vyšší odborná škola potravinářská a
Střední průmyslová škola mlékárenská Kroměříž

 
do oblasti výroby a kontroly potravin nabízí

MATURITNÍ STUDIUM 
Analýza potravin, Technologie potravin

VYŠŠÍ ODBORNÉ STUDIUM 
Analýza potravin, Technologie a hygiena  

potravin, Zpracování mléka

tel.: 573 334 936
e-mail: info@potravinarska-skola.cz

www.potravinarska-skola.cz

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
10. a 11. ledna 2025, pátek 13:00–17:00, sobota 8:00–12:00

7. a 8. února 2025, pátek 13:00–17:00, sobota 8:00–12:00
Nabízíme bezplatné přípravné kurzy  

pro přijímací zkoušky na SŠ.
Prohlídka školy, laboratoří a poloprovozu kdykoliv  

po telefonické domluvě

Naše motto: 
Víš, co jíš? Nevíš: U nás se to naučíš!

International Festival Ballet

www.artpartner.cz

15.1.2025 

ZLÍN 

Balet na hudbu P.I. Čajkovského

Kongresové
centrum Zlín

LOUSKÁČEK
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Rozhovor

Vyměnil jsem Prahu za Zlín. Byla to dobrá volba
Vystudoval Pražskou konzervatoř, obor housle. V Symfonickém
orchestru hlavního města Prahy FOK začínal nejdříve jako referent
v orchestrální kanceláři, později ji sám vedl. V Obecním domě, sídle
oficiálního orchestru české metropole, nakonec strávil tři roky.
Psal se květen 2008, kdy se mu profesní život obrátil naruby.

Tomáš Gregůrek opustil Prahu a stal se mana-
žerem orchestru Filharmonie Bohuslava Marti-
nů ve Zlíně. Netušil přitom, že se na příštích 
sedmnáct let stane nejbližším spolupracovní-
kem tehdy nového ředitele Josefa Němého. Od 
1. ledna 2025 se jejich společná pouť hudeb-
ním světem stane minulostí. Tomáš Gregůrek 
bude novým ředitelem zlínské filharmonie.

Vzpomínáte si ještě na vaše začátky ve Zlí-
ně? Filharmonie v  roce 2008 ještě sídlila 
v dnes již neexistujícím Domě umění a teh-
dejší podmínky nejsou srovnatelné s těmi, 
které má orchestr v  Kongresovém centru 
dnes.
(úsměv) Víte, já jsem před nástupem třeba 
vůbec neviděl svoji budoucí kancelář. Byl 
jsem zaskočen. Za dveřmi mě čekal tako-
vý malý kutloch se spoustou skříní, které 
byly plné notového materiálu, všude kolem 
archiv. Zkrátka, velké překvapení. Jenomže 
přede mnou byla vidina nového koncertní-
ho sálu, dnes nejmodernějšího v  republi-
ce. Nová práce byla pro mě velkou výzvou 
a dnes vím, a  jsem přesvědčen, že Zlín byl 
dobrou volbou.

Z nedávné minulosti asi nelze opomenout 
období pandemie covidu.
Z manažerského pohledu byl covid zároveň 
výhodou i nevýhodou. Samozřejmě, přesta-
lo se koncertovat a  zpočátku to vypadalo 
dost dramaticky. Nikdo dopředu nepočítal 
s  tak dlouhým výpadkem. Vytvářeli jsme si 
ale různé platformy, jak nepříjemné období 
překonat a být s diváky v neustálém kontak-
tu. Pořizovali jsme on-line koncerty, zázna-
my, nové nahrávky. Současně s  tím se ale 

také měnily a přesunovaly termíny koncertů, 
řešil se smysl omezené návštěvnosti. Ne-
byly to jednoduché časy. I přesto věřím, že 
se nám podařilo zůstat v kontaktu s našimi 
posluchači a postupně vrátit vše do normá-
lu. Na druhou stranu ve všem zlém je něco 
dobrého. Ten čas, který nám byl nedobro-
volně dopřán, jsem využil k  rozšíření vzdě-
lání a vystudoval jsem fakultu veřejnospráv-
ních a ekonomických studií a doplnil jsem si 
užitečné znalosti. Ale pokud jde o  hudební 
management, tady byla pro mě určitě nej-
větší školou života praxe v  pražském sym-
fonickém orchestru a následně šestnáct let 
mimořádně intenzivního období ve zlínské 
filharmonii.

Mimochodem, hrajete ještě na housle?
Nyní už jen na Vánoce, u stromečku. (úsměv) 
Je to přece jen dlouhá doba, co jsem ukončil 
studium.

Ptám se proto, že mít ve funkci ředitele 
symfonického orchestru hudebníka musí 
být výhoda. Vnímá a vidí orchestr ze dvou 
stran.
Ano, mít hudební sluch, znát specifika hu-
debníků a  být současně pragmatikem, to 
považuji za přínos a výhodu. Jako jednu z in-
spirativních osobností považuji pana Jiřího 
Suchého, velkého umělce a  zároveň spo-
luzakladatele a  úspěšného pragmatického 
ředitele divadla Semafor.

Jak byste zhodnotil spolupráci s odcháze-
jícím ředitelem Josefem Němým? Manažer 
orchestru bývá pravou rukou ředitele. Jak 
jste se doplňovali?

Určitě jsme se doplňovali v tom smyslu, že 
pan ředitel Němý měl coby ekonom velký 
přehled o ekonomických záležitostech a já 
zase o  těch provozních. Takže tato sym- 
bióza mezi námi fungovala. Nutno ale říct, 
že ne úplně na všem jsme se vždy shodli 
nebo měli na věci stejný názor. Ale to bylo 
jen dobře, protože jsme spolu dokázali 
diskutovat a  vždy jsme hledali co možná 
nejlepší cestu a správné řešení. To je vždy 
plus.

Nyní vás čeká nová pozice ředitele. S ja-
kou vizí přicházíte?
Předně, základem a  garantem toho, aby 
filharmonie hrála a  rozvíjela nadále klíčo-
vou roli ve Zlínském kraji, musí být umě-
lecká kvalita. To je nezpochybnitelné. Tuto 
devízu už orchestr má a jsem přesvědčen, 
že si ji udrží i do budoucna, jelikož máme 
skvělý tým profesionálních hudebníků. 
Výhodou je také prostor, ve kterém fun-
gujeme. Kongresové centrum je skvělou 
domovskou scénou. Navíc fakt, že může-
me zkoušet ve velkém sále a  následně 
zde koncertovat, je obrovskou předností. 
Pro orchestr je to nesmírně důležité. Ne-
boť každý koncert a  každý program má 
jiná specifika, ať už jde o akustiku, měnící 
se dirigenty, hostující umělce. Ti všichni 
kvitují, že mohou zkoušet v  prostorách, 
kde budou koncertovat. Zaměřit se chci 
také na postupné navyšování návštěvnos-
ti, i když se v tuto chvíli zdá, že je skvělá. 
V  sezoně 2023–2024 přichází na koncert 
průměrně 712 lidí, což je při celkové kapa-
citě 761 míst velmi dobré, ale já vidím ne-
ustále rezervy. K příjemným zjištěním patří 
fakt, že v  sále je vždy vidět spousta mla-
dých lidí. Ať už s rodiči nebo ve skupinách. 
Návštěvnost chci více podpořit cíleným 
marketingem, který bude oslovovat nové 
potenciální posluchače. Tím samozřejmě 
neopomíjím stávající abonenty, ti jsou pro 
nás rozhodující.

Filharmonie má před sebou jubilejní,  
80. koncertní sezonu. Čím bude ročník 
2025–2026 výjimečný?
Příprava na další sezonu právě probíhá a  je 
velmi intenzivní. Nechceme a  nemůžeme 
nic podcenit, ale nyní ještě musíme nechat 
čtenáře v napětí. Novinky chceme představit 
společně s  šéfdirigentem Robertem Kruží-
kem na speciální tiskové konferenci v  led-
nu 2025. Nyní mohu prozradit, že nás bude 
v novém roce čekat velké turné s bulharskou 
sopranistkou Sonyou Yoncheva. Koncertovat 
s ní budeme v Curychu, Vídni a vůbec poprvé 
se náš orchestr představí v Hamburku v Lab-
ské filharmonii. Velké překvapení pak chys-
táme na 30. dubna 2026, což bude na den 
přesně 80 let od historicky prvního koncertu 
v roce 1946, který se tehdy uskutečnil v sále 
Velkého kina. Jaroslav Chudara
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Školství

Základní škola v Malenovicích slaví 90 let
Základní škola Zlín, Komenského 78 v Malenovicích oslavila 90. výročí 
založení.

Hlavní budova školy byla za finančního přispě-
ní firmy Baťa postavena v  roce 1934 v dnešní 
ulici Komenského. Od roku 1935 nesla jméno 
Masarykova měšťanská škola v  Malenovicích. 
K této budově postupně přibyla v roce 1975 bu-
dova jídelny a kuchyně, v roce 1980 pak pavilon  
1. stupně a v roce 1986 bylo přistaveno školní 
hřiště. První školní rok začal v nové tělocvičně 
3. září 1934 shromážděním všech žáků za pří-
tomnosti místní školní rady a obecního zastupi-
telstva. K žactvu promluvil starosta obce Josef 
Ševčík a tehdejší ředitel školy František Andrýs-
ek. Jistě už tehdy zdůrazňoval nutnost vzdělání 
pro lidský život. Dnes tuto základní školu, která 
je příspěvkovou organizací města Zlína, navště-
vuje 421 dětí v 18 třídách prvního a druhého stup-
ně. „Škola za 90 let vychovala celé generace 
nejen Malenovjanů, ale i  obyvatel z  okolních 
vesnic a prošla řadou proměn. Za zmínku stojí 
kompletní rekonstrukce kuchyně a  vstupních 

prostor či napojení školy na horkovodní síť ot-
rokovické teplárny. Dále bylo zrekonstruováno 
školní hřiště se zahradou a  modernizace se 
nevyhnula ani třídám a  kabinetům. Naší škole 
do dalších let přeji, aby se tu žáci i dospělí cítili 
dobře a bezpečně. Zároveň, abychom vytvářeli 
takové motivační prostředí, aby žáci měli zájem 
se něco nového ve škole dozvědět či vytvořit, 
nebo tu třeba potkat kamaráda – kamarádku na 
celý život,“ uvedl ředitel školy Petr Janečka.
Žáci a pedagogové školy si po celý školní rok 
připomínali významné výročí školy prostřednic-
tvím různých akcí. Jednou z hlavních událostí byl 
projektový den, který přinesl pestrou nabídku 
aktivit a workshopů pro žáky od 5. do 9. třídy. 
Program nabídl celkem 16 různých dílen, z nichž 
si mohli žáci podle svého zájmu vybrat, co si 
chtějí vyzkoušet. Mezi nabízené workshopy pa-
třila například výroba 3D modelů školy, účast 
v chytrém školním kvízu, krasopis, sestavování 

rodokmenu nebo česání účesů ve stylu 30. let. 
Na programu byla i akční malba a literární čtení.
Ani žáci prvního stupně nezůstali stranou. Vý-
znamné jubileum školy si připomněli během 
slavnostního shromáždění v atriu školy, ve foto-
koutku představujícím školu v roce 1934 a také 
programem zaměřeným na 30. léta minulého 
století v Krajské knihovně Františka Bartoše.
Historické ohlédnutí nabídla také výstava, kte-
rou podpořilo statutární město Zlín. Bannery 
ukazují fotografie absolventů školy i  důležité 
momenty vývoje školy v  Malenovicích zachy-
cené objektivem. Pozvání k prohlídce expozice 
přijali i zástupci města Zlína v čele s náměstkyní 
primátora Martinou Hladíkovou. Po prohlídce ná-
sledovalo vystoupení dětí a společný slavnostní 
oběd s vedením školy.
„Devadesát let představuje opravdu úcty-
hodné období. Během něho ze školy vyšly 
generace žáků, kteří nejen získali vědomosti, 
ale také si odnesli hodnoty důležité pro život. 
Ráda bych poděkovala všem pedagogům 
a pracovníkům školy, kteří svým úsilím vytvá-
řejí prostředí, v němž se mohou žáci rozvíjet 
a  připravovat na svá budoucí povolání. K  to-
muto významnému jubileu přeji celému peda-
gogickému sboru, aby se mu dařilo naplňovat 
své vzdělávací poslání a další léta, ať jim i žá-
kům přinesou mnoho úspěchů, radosti a spo-
kojenosti,“ uvedla Martina Hladíková.
Poslední z akcí, kdy si během dne otevřených 
dveří mohli všichni návštěvníci prohlédnout 
zmíněnou výstavu, byl Advent ve škole s  vy-
stoupením žáků, adventním trhem a dílničkami. 
Zajímavostí je využití výtěžku z prodeje. Finance 
poslouží jako podpora studia vybraných kama-
rádů z rozvojových zemí, tedy adopci na dálku.
Více o základní škole najdete na školních webo-
vých stránkách: www.skolamalenovice.cz. /io/

Lyceum. Nový trend středoškolského vzdělávání

Širší všeobecné vzdělání s možností oborové orientace nabídne nový 
připravovaný obor Lyceum, který rozšíří dosavadní nabídku odborně 
zaměřených lyceí. Uchazeči o studium na středních školách si už 
nebudou muset v 15 letech vybírat konkrétní specializaci, ale mohou se 
rozhodnout až později během studia. Dlouho avizovaný vznik nového 
oboru vyhlásilo na podzim Ministerstvo školství ČR.

Nový obor představuje významný krok k mo-
dernizaci českého vzdělávacího systému. 
Dochází k  úpravě vzdělávacího systému, aby 
odpovídal potřebám společnosti 21. století 
a  odrážel priority, které dnes mladí lidé mají. 
Všeobecná lycea jsou prvek, který v systému 
chybí a který vytvoří určitou alternativu ke gym-
náziím. Nový obor Lyceum umožní žákům zís-
kat kvalitní základy v rámci všeobecného vzdě-
lávání, odborně se profilovat později během 
studia a zároveň žáky kvalitně připraví na stu- 
dium na vyšších odborných a  vysokých ško-

lách. Momentálně tvoří gymnázia dvacet pro-
cent vzdělávací nabídky. Lycea, která jsou na 
pomezí všeobecného a odborného vzdělávání, 
tvoří pouhá čtyři procenta. To se má v následu-
jících letech změnit. „Mnoho mladých lidí na-
vštěvujících 9. třídu základní školy dnes neví, 
kterým směrem se chtějí vydat. A pro ty, kte-
rým nevyhovuje akademický styl vzdělávání na 
gymnáziích, může představovat nabídka obo-
ru Lyceum široké vzdělání a zároveň speciali-
zaci,“ řekla náměstkyně primátora pro oblast 
školství Martina Hladíková.

Ze zlínských středních škol se do pokusného 
ověřování nového oboru Lyceum přihlásila 
Střední škola Baltaci. „Lyceum považujeme 
za správný směr v  rozvoji naší školy. Spoje-
ní všeobecného vzdělávání se specializací, 
v  našem případě na manažerská studia, na-
plňuje naše představy o středním vzdělávání 
pro 21. století. Jako velmi důležitý prvek pak 
vnímáme zapojení moderních a  inovativních 
forem výuky,“ míní ředitelka školy Světlana 
Hlavačková.
Absolvování lycea by mělo studenty připravit 
pro studium na vysokých školách. Žáci získají 
širší spektrum znalostí a dovedností, které jim 
umožní lépe se rozhodovat o své budoucí ka-
riéře. Kromě toho lycea nabízejí kurzy vedoucí 
k  získání mikrocertifikátů a  profesních kvali-
fikací, které jsou vytvářeny ve spolupráci se 
zaměstnavateli a institucemi terciárního vzdě-
lávání. /red/
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,,DNES BYCH SVÉ FINANCE ŘEŠIL 
V PARTNERS BANCE RAŠÍNOVA...”

Alois Rašín,               
ministr financí 1922    

Pobočka Partners Banky Zlín - Rašínova 67
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VYUŽIJTE SLUŽEB 
NEZÁVISLÉHO PORADENSTVÍ I VY

inzerce

Dárce kostní dřeně pro malého Matěje se zatím nenašel. 
Zvažte své možnosti a dojděte se zaregistrovat
Zlínská radnice pomáhá s hledáním dárce kostní dřeně pro osmiletého 
Matěje Křižku a prosí mladé lidi o spolupráci. 

O prvním adventním týdnu uspořádala v infor-
mačním centru nábor do registru dárců kost-
ní dřeně, kdy se přišlo zaregistrovat přes čty-
řicet zájemců. Zvýšit šanci na nalezení dárce 
kostní dřeně pro Matěje se rozhodla i  jedna 
policistka a čtyři policisté z pohotovostního 
a  eskortního oddělení Policie České repub-
liky ve Zlíně.
„Byla to velmi spontánní akce. Večer jsem 
četl na internetu příběh nemocného chlap-
ce Matěje, který se mne dotkl o to víc, že je 
ze Zlína. Ráno jsem s informací o náboru ve 
Zlíně přišel za kolegy, z nichž pět neváhalo, 
a  do registru kostní dřeně se přišli zapsat. 
Počet policistů, kteří mohli dojít, se hodně 
zúžil, protože řada z nich už je registrovaná,“ 
uvedl pprap. Ondřej Čechmánek z pohoto-
vostního a eskortního oddělení.
Matěj Křižka ze Zlína trpí vzácnou poruchou 
krvetvorby známou jako Diamond Blackfan 

anémie. Je plně odkázán na pravidelné krev-
ní transfuze, které musí podstupovat každé 
čtyři týdny. Nadějí na jeho uzdravení je pouze 
jedna možnost – nalezení vhodného dárce 
kostní dřeně.
„V  prvních dnech nebylo zájemců o  zápis 
do registru dárců kostní dřeně mnoho, proto 
jsem rád, že jdou příkladem zástupci Policie 
České republiky, na které navázali i kolego-
vé z Městské policie Zlín. Velké poděkování 
patří paní Wasserbauerové. Je obdivuhodné, 
kolik let se zcela dobrovolně a s vervou sna-
ží pomoci lidem najít dárce kostní dřeně. Byl 
bych velmi rád, kdyby se nám podařilo Matě-
jovi pomoci,“ uvedl primátor města Zlína Jiří 
Korec.
Bohužel boj s časem malého Matěje nekončí. 
Dárce se do dnešních dnů nenašel a  je tře-
ba rozšířit registr dárců kostní dřeně o další 
zájemce.

Kdo nestihl dojít na radnicí organizovaný 
nábor má možnost nyní přijít do náběrového 
centra do Krajské nemocnice T. Bati a zare-
gistrovat se tady. K zápisu mohou přijít lidé 
ve věku od 18 do 35 let, kteří jsou v dobrém 
zdravotním stavu, nemají za sebou vážné 
nemoci, trvale neužívají léky a jejich váha je 
vyšší než 50 kg. Více o vstupu do registru 
dárců kostní dřeně na webových stránkách: 
https://registr.kostnidren.cz. /io/

Purpurové srdce putovalo do Zlína
Novorozenecké oddělení Krajské nemocnice 
T. Bati ve Zlíně, respektive její perinatologic-
ké centrum, slaví po roce opět velký úspěch. 
Cenu Purpurové srdce totiž v  kategorii lékař 
získala zlínská neonatoložka Dagmar Kova-
říková. Cena Purpurové srdce se původně 
udělovala vojákům jako ocenění za zranění 
v boji. Tento symbol bojovnosti a odvahy nyní 
přebírají i rodiče nedonošených dětí na celém 
světě. Letos byla již podruhé udělena také 
Cena rodičů. Lidé mohli hlasovat pro „svého“ 

lékaře a  sestru. Právě v  kategorii lékař zvítě-
zila zlínská neonatoložka Dagmar Kovaříková, 
která pracovala na novorozeneckém oddě-
lení Krajské nemocnice T. Bati ve Zlíně téměř  
40 let. „Nikdy jsem si nemyslela, že získám 
něco tak krásného, navíc od našich rodičů. To 
není jen moje cena, ale ocenění celého báječ-
ného týmu zlínské neonatologie. My do životů 
rodičů vstupujeme v momentě, kdy cítí strašný 
strach a  obavy. Vyžaduje obrovskou odvahu, 
naději a víru v dobré konce, aby svoji životní si-

tuaci zvládli. Vždycky, když jsem viděla ty mla-
dé ženy, stojící u inkubátoru, napětí v obličeji, 
obdivovala jsem jejich statečnost. Možná by si 
Purpurové srdce zasloužily mnohem víc než 
my – maminky i ti naši křehcí pacienti, miminka 
do dlaně. Děkuji osudu za svůj krásný profesní 
život a za tuto nádhernou tečku za mojí malou 
kariérou,“ řekla Dagmar Kovaříková. Lékařka 
cenu převzala 14. listopadu v Paláci Žofín u pří-
ležitosti Světového dne předčasně narozených 
dětí, který připadá na 17. listopadu. /red/
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Tenkrát ve Zlíně: Z Tomášova do 
válečného pekla západního Pacifiku 

Tato vzdělávací instituce navazovala na Baťo-
vu školu práce a byli zde připravováni budoucí 
vyšší úředníci a manažeři firmy Baťa. Všechny 
velké plány byly zmařeny druhou světovou vál-
kou. V roce 1940 byl Tomášov jako vzdělávací 
a výchovná instituce zrušen. 
Jedním z  prvních absolventů byl Karel Aster, 
jenž byl ve svých 21 letech s malou skupinou 
baťovců pod vedením Ludvíka Gerbece vyslán 
na Filípiny, aby zde založili továrnu a prodejnu 
obuvi. Aster zde až do začátku války pracoval 
jako nákupčí a obchodní vedoucí.

Na kopci nad Zlínem v ulici U Lomu byl v letech 1937 až 1938 
architektem Vladimírem Karfíkem postaven Tomášov. Dnes zde sídlí 
Klinika reprodukční medicíny a gynekologie s hotelem, dříve budova 
mnoho let sloužila jako nemocnice, ale jejím původním účelem byla 
elitní firemní škola a kolej.

Japonské letectvo 7. prosince 1941 zaútočilo 
na Pearl Harbor, o den později byly napadeny 
i Filipíny. Tou dobou zde působila řada Čecho-
slováků, například lidé z okruhu českosloven-
ského konzulátu nebo z místního krajanského 
spolku, ale kromě nich také sedm baťovců. 
Jako občané Protektorátu Čechy a  Moravy 
mohli stát stranou, nebyli nikomu ničím povi-
nováni. Přesto nabídli své služby jako dobro-
volníci americké armádě. Když Japonci stanuli 
30. prosince před branami Manily, byli Češi 
povoláni a čtrnáct z nich jelo na Bataan, jižní 

cíp ostrova Luzon v jižní části Manilského záli-
vu. Rozdělili se a ve skupině s Karlem Asterem 
byli samí baťovci: Antonín Volný, Josef Vařák, 
Jaroslav Hrdina a Karel Dančák. Jejich úkolem 
bylo patrolovat podél hlavní silnice a odtaho-
vat do úkrytu pralesa poškozená vozidla, která 
opravovali nebo rozebírali na součástky. Jako 
přístřešek jim sloužil starý autobus a  jako zá-
zrakem přežili jeho zničení japonskou bombou, 
ukrytí jen pět metrů od něj.
Tlak japonských jednotek byl ale enormní. 
Američtí a filipínští vojáci padli 9. dubna 1942 
do zajetí a s nimi i část Čechů. Byli nuceni zú-
častnit se nechvalně proslulého Bataanského 
pochodu smrti. Někteří japonští velitelé byli za 
své jednání během této surové akce po válce 
odsouzeni k trestu smrti.
Zbývající Češi dostali od amerického velení po-
kyn, ať se řídí podle svého úsudku. Na pobřeží 
objevili porouchanou loď, kterou se strojníkovi 
Josefu Vařákovi podařilo opravit, a Karel Aster, 
Jaroslav Hrdina, Antonín Volný, Jan Bžoch, Karel 
Dančák, Fred Lenk a několik desítek Američa-
nů se přeplavilo na ostrov Corregidor, kde po-
kračovali v podpoře Spojenců, kteří stále ještě 
vzdorovali japonské přesile. Padli tedy do zajetí 
o něco později, 5. května 1942. Tímto datem se 
začala psát nejhorší kapitola jejich válečného 
života. Japonci zajatci pohrdali, pokládali je za 
zbabělce a podle toho se k nim chovali. Tato 
skupina musela projít ulicemi Manily v průvodu 
zajatců, jehož cílem bylo je co nejvíc ponížit.
Zde se osudy jednotlivých členů skupiny roz-
dělily. Karel Aster s  dalšími Čechy Ottou Hir-
šem a Leo Hermannem byli na Filipínách po-
stupně přemisťováni do různých pracovních 
táborů. V září 1944 byli naloženi na jednu z „pe-
kelných lodí“ (hell ships), na níž několik týdnů 
za otřesných podmínek trpěli v podpalubí s mi-
nimem potravy a tekutin, sužováni průjmy a růz-
nými nemocemi. Nemohli si ani všichni najed-
nou lehnout, střídali se ve stání, sezení a ležení. 
Na noc japonští dozorci zavírali poklop a pod-
palubí se propadlo do tmy a horka. V noci se 
někteří ze zajatců udusili, a tak byla ráno jejich 
těla svržena do moře. Karel Aster měl štěstí. 
Jeho loď dorazila do Japonska a po útrapách 
v pracovním táboře (v uhelných dolech nedale-
ko Nagasaki) se dočkal osvobození.
Josef Vařák, Jan Bžoch, Antonín Volný, Jaroslav 
Hrdina a  Fred Lenk byli v  Manile naloženi na 
loď Oryoku Maru, na níž se kromě japonských 
vojáků a civilistů nacházely i stovky válečných 
zajatců. Ta nebyla, stejně jako jiné „pekelné 
lodě“, opatřena znakem Červeného kříže. Ja-
ponci naopak umisťovali tento symbol na lodě 

se zbraněmi, neoznačené lodě se proto stáva-
ly legitimním cílem amerického bombardování.
Potopení Oryoku Maru jako zázrakem kromě 
Lenka všichni Češi přežili a doplavali na břeh, 
ale to jen oddálilo jejich tragický osud. Po ně-
kolika dnech nastoupili na loď Enoura Maru, 
která se stala 9. ledna 1945 terčem dalšího 
amerického náletu.
Těla většiny zajatců z „pekelných lodí“ nebyla 
nikdy nalezena a předpokládá se, že spočívají 
na dně Subické zátoky. Na jejich památku byl 
na pobřeží postaven památník sestávající ze 
čtyř bloků z černé žuly doplněných dvěma půl-
kruhovými zídkami.
Na hřbitově obětí, který je největším mimo 
území USA, nalezneme i  společný náhrobek, 
na němž jsou jména sedmi padlých Čechoslo-
váků. Kromě již výše zmíněných i Pavla Fuchse 
a Leo Hermanna.
Všem těmto hrdinům udělila filipínská vláda 
v roce 2004 vyznamenání, která v Praze v kos-
tele sv. Tomáše převzali jejich rodinní příslušní-
ci. V roce 2014 přišlo také ocenění od českých 
úřadů. Karel Aster obdržel cenu Gratias agit, 
jež se uděluje za šíření dobrého jména Česka 
v zahraničí. Spolu s jeho příbuznými byly pozvá-
ny i  rodiny padlých Čechů, jejichž jména byla 
při předání ceny výslovně uvedena.
Jednou z  pozvaných byla i  Hanna Wither-
spoon, dcera Josefa Vařáka, který se o  na-
rození dcery dozvěděl, když byl v  zajetí, ale 
nikdy ji nespatřil. Po jeho smrti se maminka 
malé Hanny Josefa Zapletalová provdala za 
amerického vojáka. Hanna se o svém českém 
původu dozvěděla až po smrti svého nevlast-
ního otce a začala pátrat po své rodině. Sou-
běžně s ní hledal svou neteř i Josefův bratr Ru-
dolf. Byli úspěšní, ještě v době totality se jim 
podařilo setkat. Se svými příbuznými ze Štípy 
zůstává Hanna od té doby v pravidelném kon-
taktu. Vlasta Vařáková

Baťovec Karel Aster, autor loga Tomášova, 
útrapy v zajetí přežil. Foto MZV ČR

Bataanský pochod smrti. Foto National Guard Bureau
Tomášov na konci třicátých let.  
Foto MZA-SOkA Zlín

Pekelná loď Oryoku Maru. Foto U.S. Navy



Znáte KAFE NA ROHU? Ačkoli tato příjemná kavárna patří ve Zlíně k úplně nejmladším, rychle se zařadila mezi nejnavštěvovanější. 
Najdete ji v přízemí Obchodního domu Zlín, který se díky pestré nabídce podniků mění v lákavé centrum zlínské gastronomie.

„Zakládáme si na příjemné a rychlé ob-
sluze, kvalitní kávě, poctivých zákuscích 
vlastní výroby a sezónních specialitách, to 
vše za férové ceny,“ poodhaluje tajemství 
úspěchu KAFE NA ROHU jeho manažerka 
Markéta Kreclová. 

Markéto, KAFE NA ROHU má svou „zá-
kladnu“ v Olomouci. Zlín se otevřel před 
třemi lety jako jeho první pobočka. Jak 
k tomu došlo? 
Pracovala jsem v olomoucké kavárně, 
a když jsem přišla studovat na zlínskou 
univerzitu, podnik podobného konceptu 
mi chyběl. Pak se na Obchodňáku naskytlo 
hezké místo k pronájmu a pan majitel se 
nechal přesvědčit, že se rozšíříme. Původ-
ně jsme byli vedle vchodu od Velkého kina, 
ale menší prostor s pěti stolky a zahrádkou 
nám brzy přestal stačit. V létě jsme se pře-
stěhovali do větších prostor po Baru 1931. 
Míst je tu víc jak jednou tolik, ale občas i to 
už začíná být málo (smích). 

Je fakt, že v kavárně je pořád plno. Hod-
ně jsou u vás k vidění mladí lidé. Zamě-
řujete se na ně? 
Pro mě jako pro studentku univerzity bylo 
v počátcích přirozené, že jsme kavárnu za-
čali zviditelňovat mezi studenty. Nabízíme 
10% slevu na ISIC, 10. kávu zdarma a stu-
denti k nám rádi chodí i proto, že tu máme 
wifi, nabíječky na notebooky a mohou  po-
sedět a pracovat, jak dlouho chtějí. Postup-
ně si nás ale našli i další hosté, chodí sem 
lidé všeho věku. Jsme dostupní opravdu 
všem. Nabízíme nejen kávu včetně příchu-
tí, ale i víno, snídaně a nealko drinky, pořá-
dáme také hudební a další akce.

Jakou značku kávy servírujete?
Poslední rok máme na mlýnku italské Caffe 
Italiano Oro. Dlouho jsme hledali, testova-
li a nakonec vybrali tuto rodinnou značku 
s více jak stoletou tradicí. Káva má jemnou 
chuť a bohaté čokoládové aroma s tóny 
ořechů a sušeného ovoce, lidé si ji moc 
chválí. Připravujeme z ní standardní druhy 
káv, ale i různé speciality. 

Co ze speciálů teď nejvíc letí?
Perníčkové latte. Ano, je to slaďárna (smích), 
ale lidi se na ni každý rok v zimě těší. Voní 
zkrátka Vánocemi. K nejprodávanějším se 
zařadily i chai latte a matcha latte a teď 
v zimě samozřejmě nechybí ani punče.

Lákavá je i vaše nabídka dezertů. Kdo je 
pro vás vyrábí?
Máme v Olomouci vlastní výrobnu, denně 
si dezerty vozíme. Zakládáme si na tom, 
že jsou z poctivých surovin a přitom ce-
nově dostupné. Zajímavé je, že zatímco 
v Olomouci jsou oblíbené „těžší“ čokolá-
dové dortíky, ve Zlíně bodují sladší ovocné 
dezerty a panna cotta. Největší bestseller 
v obou městech je čokomalinový dortík. 
Určitě doporučuji ochutnat i náš vyhlášený 
větrník, Raffaello, Red Velvet nebo špaldo-
vý koláč.

Pečete i na objednávku? 
Ano, můžete si u nás objednat zákusky, 
dorty i sladké rauty. Celá nabídka je na  
www.ZtracenaCukrarna.cz. Nebo si celou 
kavárnu rezervovat pro rodinnou oslavu, 
večírek nebo teambuilding.  

Zlíňáci si zvykli do gastro podniků na 
Obchodňáku chodit i na snídaně. Jaké 
jsou u vás? 
Máme užší, ale ustálenou nabídku jídel, 
která si hosté nejvíc oblíbili: vajíčka, avoká-
dový chléb a palačinky. Ve všední dny jsou 
snídaně od 7 do 11 hodin, o víkendech až 
do 13, protože si mnozí lidé rádi zajdou na 
vajíčka i místo oběda. Od ledna chystáme 
v sortimentu snídaní další novinky.

A na co nás ještě pozvete? 
Chceme hosty dál překvapovat sezónními 
nabídkami na různé příležitosti a roční ob-
dobí. Teď už ladíme nabídku kávových spe-
ciálů a dezertů na Valentýna. A novinkou, 
kterou můžete vyzkoušet už teď, je nabíd-
ka vín. Spolupracujeme s vinařstvím Blažek 
z Dolních Bojanovic a v kavárně nabízíme 
jeho víno i na skleničku. Je výborné, přijďte 
ochutnat!

 www.obchodnidum.cz 

Příjemná a rychlá obsluha, kvalitní italská káva a skvělé dezerty:

objevte KAFE NA ROHU v Obchodním domě



Tip na únor: těšte se na pravidelné Neděle 

plné zábavy s IQ play. Každý týden hernič-

ka na jiné téma. Například 2. 2. Robotické 
hračky, 9. 2. Logické hry a hlavolamy

Nová výstava v Desítce, kurzy vaření i Fenomen sexuality:
UŽIJTE SI LEDEN V OBCHODNÍM DOMĚ ZLÍN
Nastartujte zdravý životní styl
Chtělo by to po svátečním hodování trochu 
odlehčit stravu a nastartovat zdravý životní 
styl? Gastro podniky v Obchodním domě 
doplňují menu o lehčí jídla, abyste se dosta-
li opět do formy. Bistrotéka Valachy v po-
ledním menu nabízí denně jednu specialitu 
se sníženým obsahem sacharidů. 

Fenomen sexuality 11. – 12. 1.
Nenechte si ujít tradiční novoroční víkend 
plný objevování potenciálu těla i mysli, 
letos na téma zdravé sexuality. První den 
bude věnován tématu Sexualita a zdraví 
z nadhledu a souvislostí, druhý den se 
zaměří na Zdravou sexualitu v kognici 
i somatice. Jako hosté seminářů, worksho-
pů či besed vystoupí mj. Jaroslav Dušek, 
Monika Hodásová, Rostislav Václavek, 

rů rozšiřuje mj. šéfcukrářka Tamara Adam-
číková, která stojí za legendárními dezerty 
a dalšími sladkostmi Bistrotéky. Využijte 
poslední místa na lednové novinky:

19. 1. Thajská kuchyně IV. s A. Bradáčem

20. 1. Tradiční pečení z kynutého těsta 

 s T. Adamčíkovou

21. 1. Best of world s P. Kosem

29. 1.  Kuře na talíři s J. Nedomou

Všechny kurzy: 
www.bistrovalachy.cz/skola-vareni

Dhyani Maria Kovar a další hosté. Vstu-
penky: www.fenomen-odolnosti.cz 

Top ilustrátoři Česka v Desítce 
Tradice zimních výstav v Galerii Desítka 
pokračuje. Od 17. 1. do 23. 3. 2025 pro vás 
Obchodní dům s Galerií Artrium připravil 
jedinečnou výstavu Top ilustrátoři Česka 
představující deset významných českých 
autorů dvou výtvarných generací. 
Děti i dospělé jistě potěší známé ilustrace 
Jiřího Šalamouna (Maxipes Fík), Zdeňka 
Milera (Krteček), Adolfa Borna, Jiřího Trnky 
nebo Stanislava Holého, který dal mj. tvář 
Studiu Kamarád s Jů a Hele. Uvidíte i díla 
Kamila Lhotáka, Jana Zrzavého, Borise Jirků 
a ze současných tvůrců se představí Petr 
Modlitba a Petr Čech. 
Nebudou chybět čtvrteční komentované 
prohlídky s hudbou a další program. Po 
dobu výstavy bude přístupná i kavárna 
v Desítce. Více na www.obchodnidum.cz 

Škola vaření přináší novinky
Přiučte se něčemu novému v kuchyni. Škola 
vaření Bistrotéky Valachy v novém roce při-
náší řadu kurzů včetně novinek. Řady lekto-
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Moudrá Síť hledá dobrovolníky. Pomáhat budou 
seniorům s digitálními technologiemi

Práce s digitálními technologiemi, ať už se týká využívání internetu, 
mobilních telefonů, aplikací nebo elektronických služeb, se stává 
běžnou součástí každodenního života. 

Tlak na digitální gramotnost společnosti se ale 
zvyšuje a ne všichni dokáží držet krok s dobou. 
Zejména pak u seniorů vyvstává řada problémů. 
Jednak při osvojování technologií, ale také často 
v situacích, kdy na jejich zařízeních vznikne tech-
nický problém a  nemá jim kdo pomoci. Právě 
v těchto momentech – tedy při potížích – budou 
pomáhat zlínským seniorům digitální asistenti 
ze spolku Moudrá Síť. Spolek aktuálně hledá 
dobrovolníky z  řad studentů od 15 let, ale vítá 
každého, kdo by se chtěl stát digitálním asisten-
tem a ve volném čase pomáhat seniorům ovlá-
dat moderní technologická zařízení. „Způsob 
nabízené pomoci seniorům prostřednictvím 
Moudré Sítě považuji za velmi zajímavý. Služby 
v rámci projektu, který podpořilo město, budou 
moci senioři využívat zcela zdarma. Projekt má 
ale ještě jeden bonus navíc. Propojí seniory se 

studenty a podpoří tak mezigenerační dialog,“ 
uvedl náměstek primátora města Zlína pro 
sociální oblast Vojtěch Volf a dodal:
„Rozdíl v  digitálních dovednostech 
seniorů může vést k  jejich sociální 
izolaci nebo omezenému přístupu 
k  důležitým informacím a  službám. 
Digitální gramotnost jim umožní nejen 

zůstat v kontaktu s  rodinou a přáteli, ale také 
efektivně využívat technologie pro zlepšení 
kvality jejich života, jejich samostatnosti i bez-
pečnosti.“  Moudrá Síť funguje velmi jednodu-
še. Stačí, aby senior, prostřednictvím webu  
www.moudrasit.cz, klikl na okénko – Potřebuji 
pomoc – a vyplnil krátký dotazník. Pro seniory, 
pro které by bylo obtížné dotaz tímto způso-
bem zadat, je možné zavolat na bezplatnou 
linku uvedenou na webu. Asistentka na telefo-
nu vloží dotaz do systému za něj. „Zaškolený 
digitální asistent z okolí seniorova bydliště se 
dotazu ujme a problém vyřeší na osobní schůz-
ce, např. v knihovně, v klubu seniorů nebo na 
jiném domluveném místě,“ uvedl předseda 
spolku Moudrá Síť Tomáš Hubálek. V  rámci 

projektu Moudrá Síť funguje aktuálně v České 
republice na 150 digitálních asistentů ve  

40 oblastech. Asistenti jsou proško-
leni, pojištěni a  zaregistrováni jako 
dobrovolníci. Více informací i možnost 
zapojení se do spolupráce nabízí web: 

www.moudrasit.cz. /io/

inzerce

Tříkrálová sbírka je za dveřmi
Blíží se tradiční tříkrálové koledování, které 
se letos koná od 2. do 6. ledna 2025. Nejví-
ce koledníků Tříkrálové sbírky zaplní zlínské 
ulice první pátek a sobotu v roce. Zahalení do 
svých plášťů budou obcházet zlínské příbytky 
a  koledovat ve prospěch lidí v  těžké životní 
situaci. Když vás navštíví králové Kašpar, Meli-
char a Baltazar, přinesou vám radostnou zvěst 
a také požehnání vašemu domu – nade dveře 
posvěcenou křídou napíší C†M†B†2025. Ne-
jedná se však o zkratky jmen králů, jak by se 

mohlo zdát, ale jsou to počáteční písmena 
z  latinského Christus mansionem benedikat. 
V překladu – Kristus ať žehná tomuto příbytku 
po celý rok. Proto se za poslední křížek píše 
letopočet. Tři křížky symbolizují Nejsvětější Tro-
jici, tj. Otce, Syna a Ducha svatého. „Prosíme, 
přijměte koledníky, věnujte jim úsměv, zazpí-
vejte si s  nimi písničku a  můžete-li, přispějte 
jim do zapečetěné pokladničky,“ prosí orga-
nizátoři ze zlínské charity. Kasička sbírky bude 
i v kostele sv. Filipa a Jakuba.  /io/
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Konference Lepší škola 2024 představila plány 
Ministerstva školství na fungování škol

Ministerstvo školství se zaměřuje na zvyšování efektivity sítě 
základních škol a tuto prioritu reflektovala i letošní konference Lepší 
škola 2024.

Celodenní akce otevřela řadu důležitých dis-
kusí zastřešených hlavním tématem – změna-
mi ve vzdělávání.
„Konference se soustředila na problematiku 
změn moderní doby, kdy rychle se měnící 
svět technologií a společenských požadavků 
klade na školy vysoké nároky. Aby se s nový-
mi výzvami mohly popasovat, my jim k tomu 
coby zřizovatelé musíme vytvořit podmínky 
a  být nápomocni nenadálé situace příznivě 
zvládat,“ uvedla náměstkyně primátora města 
Zlína Martina Hladíková, která se konference 
zúčastnila za město Zlín spolu s  předsedou 
Komise výchovy, vzdělávání a mezinárodních 
styků Hynkem Steskou a s vedoucím Odboru 
školství Magistrátu města Zlína Milanem Smo-
lou.
Program 7. ročníku konference pro zřizovatele 
škol nabídl také široký pohled na aktuální vý-

Dotace z Fondu mládeže a tělovýchovy 
statutárního města Zlína:
Program: Činnost a provoz sportovních 
organizací v roce 2025
■ podpora sportovních organizací, které zajiš-
ťují pravidelné sportovní aktivity pro děti a mlá-
dež od 4 let do 20 let a pro seniory nad 65 let, 
mají sídlo ve Zlíně a působí na území SMZ 
Lhůta pro podání žádosti: od 27. ledna 2025 
od 8 h do 10. února 2025 do 14 h (elektronicky)

Program: Sportovní akce probíhající  
v 1. čtvrtletí 2025
■ poskytne dotace na soutěžní/sportovní 
akce uspořádané na území statutárního měs-
ta Zlína 
■ Maximální výše podpory na jednu akci je sta-
novena ve výši 100.000 Kč
Lhůta pro podání žádosti: od 13. ledna 2025 

od 8 h do 24. ledna 2025 do 14 h (elektronic-
ky)

Program: Mimořádné podpory v roce 2025
■ poskytne dotace na soutěžní/sportovní 
akce republikového a  mezinárodního význa-
mu, uspořádané na území statutárního města 
Zlína, které mají mimořádný přínos či význam 
pro SMZ
Lhůta pro podání žádosti: od 10. ledna 2025 
od 8 h do 31. října 2025 do 14 h (elektronicky)

Způsob podání žádostí u všech třech dotací 
je stejný, a to:
Elektronicky prostřednictvím webové aplika-
ce na formuláři dle vzoru žádosti na webových 
stránkách https://www.zlin.eu/dotace, a to:

a) odesláním datové zprávy z  datové 
schránky žadatele do datové schránky sta-
tutárního města Zlína – ID datové schránky: 
5ttb7bs,
b) na elektronickou adresu podatelny  
posta@zlin.eu s  připojením uznávaného 
elektronického podpisu osoby zastupující 
žadatele, 
c) nebo doručením v  listinné podobě na 
podatelnu statutárního města Zlína nebo 
osobně administrátorovi programu: 
Odboru školství a  sportu Magistrátu měs-
ta Zlína; kontaktní osoba Petra Bellayová,  
tel. 577 630 361/302, e-mailová adresa: 
petrabellayova@zlin.eu.

Podrobnosti na www.zlin.eu/dotace.  /red/

Kulturní fond přispěje
Kulturní fond statutárního města Zlína pod-
poří kulturní činnost v roce 2025.
Podpora je určena na pravidelnou činnost 
přispívající k rozšíření a obohacení kulturní 
nabídky ve městě Zlíně, reprezentaci měs-
ta a rozvoji cestovního ruchu.
Dotace je poskytována na náklady nein-
vestičního charakteru spojené s  celoroč-

ními aktivitami žadatele v  oblasti kultury. 
Příjem žádostí bude zahájen 2. ledna 2025 
od 8 hodin, ukončení příjmu žádostí je sta-
noveno na 24. ledna 2025 do 14 hodin.
Žádosti o dotace z fondu jsou podávány v rám-
ci vyhlášeného Programu pro poskytování fi-
nanční podpory elektronicky prostřednictvím 
webové aplikace, která bude zpřístupněna 

v okamžiku příjmu žádostí, viz webové stránky 
formulare.zlin.eu/zadostkulturnifondcinnost.
Bližší informace jsou zveřejněny na webo-
vých stránkách města Zlína www.zlin.eu 
nebo je možné se obrátit na Odbor kultury 
a památkové péče Magistrátu města Zlína, 
Zarámí 4421, kontaktní osoba Petra Krajčo-
vá, tel. 577 630 314. /io/

zvy v oblasti zřizování škol. Hlavními body byly 
financování škol, efektivita rozpočtového urče-
ní daní a moderní technologie, zejména využití 
umělé inteligence v administrativě a samotném 
vzdělávání. Problematika budoucího fungování 
školství v kontextu současných změn se netý-
ká pouze samotných škol, ale také jejich zřizo-
vatelů, kteří hrají klíčovou roli v zajištění jejich 
efektivního provozu.
„Tato akce nám poskytla důležitou platformu 
pro odbornou debatu o tom, jak nejlépe připra-
vit naše školy na budoucí výzvy a  jak zajistit, 
aby byly schopny pružně reagovat na rychle 
se měnící podmínky ve vzdělávání. Adaptabili-
ta a modernizace škol jsou nezbytnými kroky 
k tomu, aby vzdělávací systém zůstal relevant-
ní a přínosný pro budoucí generace,“ dodala 
Martina Hladíková.
Na listopadové konferenci pořádané pod zá-
štitou Klubu zřizovatelů v Kongresovém centru 
Praha vystoupilo se svým příspěvkem dvacet 
tři řečníků. Nechyběl mezi nimi ministr školství, 
mládeže a tělovýchovy Mikuláš Bek a jeho ná-
městek Jiří Nantl. /io/
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Zlínská zoo se raduje ze tří mláďat lva konžského, jedná 
se o první odchov lvů v historii zoo

ZOO Zlín píše novou kapitolu své historie. Po téměř šedesáti letech 
chovu lvů se zde poprvé podařilo odchovat mláďata lvů konžských. 
Radost z této výjimečné události je o to větší, že se tři zdravá lvíčata 
narodila v roce, kdy zoo zahájila výstavbu prvního záchranného 
a chovného centra pro lvy v České republice. Tato událost spojuje 
historii, současnost i budoucnost chovu lvů v ZOO Zlín.

Stávající lví pár tvoří desetiletý samec 
Abamboo, kterého zoo získala v roce 2015 
ze švýcarské Zoo Basilej, a  tříletá sami-
ce Kwale, která do ZOO Zlín přicestovala 
v  březnu 2023 z  francouzského Parc Pla-
nete Sauvage. Zpočátku byla naděje na 
jejich úspěšné spojení velká, páření bylo 
pozorováno opakovaně. „Nikdy však ne-
vedlo k úspěchu. Po veterinárním vyšetření 
samce se ukázalo, že jeho plodnost je po-
měrně nízká. Popravdě jsme moc nevěřili, 

že se někdy stane otcem mláďat,“ přiblížil 
ředitel ZOO Zlín Roman Horský. 
O  to větší překvapení přinesl letošní pod-
zim. Lvice Kwale porodila tři lvíčata, dvě sa-
mičky a  jednoho samečka. Porod proběhl 
bez komplikací a Kwale prokázala svůj ma-
teřský instinkt. O mláďata pečuje s  velkou 
pozorností a  trpělivostí. Lvíčata jsou zdra-
vá, vitální, vše nasvědčuje tomu, že odchov 
probíhá podle předpokladů. Jak však řekl 
ředitel Horský, jsou ještě velmi malá na ja-

kékoliv predikce, nějakou dobu ještě zůsta-
nou v chovatelském zázemí. „Byli bychom 
velmi rádi, kdybychom v  březnu příštího 
roku mohli lvici s mláďaty vypustit do ven-
kovního výběhu. Je pro nás krásné a sym-
bolické, že lvíčata se narodila právě v roce, 
kdy jsme se v Karibuni pustili do výstavby 
záchranného a  chovného centra pro lvy. 
Nový domov v něm najde nejen naše lví ro-
dina, ale také lvi, které stát zabaví soukro-
mým chovatelům, ať už z důvodu nevhod-
ných podmínek nebo ilegálního chovu,“ 
uvedl ředitel Horský. 

DÁRCOVSKÁ CIHLIČKA A CERTIFIKÁT
Výstavbu prvního záchranného a chovného 
centra pro lvy mohou podpořit i návštěvní-
ci zoo v  rámci projektu Dejme lvům novou 
šanci. Stačí si v e-shopu ZOO Zlín zakoupit 
dárcovskou cihličku nebo dárcovský cer-
tifikát. Cihličky nechá zoo vyrobit a  umístí 
je do návštěvnické trasy v  blízkosti nové-
ho centra. „Chceme, aby každý, kdo nás 
podpoří, cítil, že je součástí velké věci 
a krásného příběhu o lvech. Nové centrum 
nebude jen místem pro obdivování lvů, ale 
také symbolem naděje a ochrany přírody,“ 
dodal ředitel Horský. /red/
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Nový web Památníku Tomáše Bati uspěl v prestižní soutěži 
WebTop100. Má stříbro

Tipy Živého Zlína

Nové on-line webové stránky Památníku Tomáše Bati uspěly v soutěži 
WebTop100. V kategorii Firemní web roku 2024 – menší a střední firmy 
ocenily web klíčové osobnosti českého digitálního marketingu 2. místem. 

Autorem nových webových stránek je zlín-
ská agentura MarketSoul, jejíž zástupci 
převzali ocenění na slavnostním vyhlášení 
v Praze.
„Jsme nesmírně hrdí na to, že web Památ-
níku Tomáše Bati zaujal odbornou porotu 
této celorepublikové soutěže. Ocenění vní-
máme jako společný úspěch města Zlína, 
které nám projevilo důvěru, a  také naše-
ho týmu, který proměnil počáteční vizi ve 

STOVKY SVÍČEK PŘIPOMENOU ODKAZ 
JANA PALACHA
Připomeňte si 19. ledna 2025 odkaz Jana Pa-
lacha skrze každoroční tichý světelný hap-
pening! Společně vytvoříme přes 700 metrů 
dlouhý řetěz ze svíček, který protne náměstí 
T. G. Masaryka. Začínáme v 16:00 pod Památ-
níkem Tomáše Bati.
Na happening zve výtvarník Petr Dosoudil 
a kulturní a kreativní centrum Živý Zlín. 
Do programu se zapojí také Památník Tomáše 
Bati. Od 9:30 do 16:30 jste zváni na komen-
tované prohlídky se začátkem vždy v  celou 
hodinu. Od 17:00 do 18:00 láká na návštěvu 
zdarma.
Dne 19. ledna 2025 to bude 56 let, kdy na 
následky svého protestu proti okupaci Čes-
koslovenska zemřel dvacetiletý student Jan 
Palach.
Jeho oběť je připomínkou vzdoru vůči lžím, kři-
vení charakterů lidí a dalším praktikám totalitní 
moci.

funkční a  vizuálně atraktivní řešení,“ uvedl 
Tomáš Martínek, manažer projektu ze spo-
lečnosti MarketSoul.
Podle Martínka obsahuje projekt hned ně-
kolik inovativních prvků, které web činí výji-
mečným. Je to například využití umělé inte-
ligence k rozpohybování dobové fotografie, 
indikátor Otevřeno/Zavřeno v  záhlaví, který 
návštěvníkům poskytuje aktuální informace 

o  dostupnosti Památníku. Kreativního zpra-
cování se dočkala také časová osa znázor-
ňující zásadní milníky v historii stavby.
Atraktivní web je součástí záměru města 
přiblížit významnou památku mladším gene-
racím.
„Památník Tomáše Bati je dlouhodobě oce-
ňován pro svou nadčasovou architekturu. 
Stejně inovativní by měla být i  jeho komu-
nikace. A to se nám, jak potvrdili lídři oboru, 
daří. Jsem přesvědčena, že právě moderní 
nástroje dokáží při správném používání důle-
žitá témata mladým přiblížit pro ně srozumi-
telnou formou,“ sdělila Martina Hladíková,  
náměstkyně primátora města Zlína.
Nové stránky Památníku byly na adrese 
www.pamatnikbata.eu symbolicky spuštěny 
v den výročí Tomáše Bati a současně otevře-
ní Památníku, tj. 12. července 2024.
„Za čtyři měsíce od publikování se strán-
ky zobrazily v  prohlížečích 15tisíckrát, což 
v průměru vychází na 120 čtenářů za den,“ 
řekla Magdaléna Hladká, vedoucí Památní-
ku Tomáše Bati.
Že má pro památník on-line komunikace 
význam, dokládá i  celoroční dotazníkové 
šetření. „Zatímco v  první polovině letošní-
ho roku návštěvníci odpovídali na otázku, 
odkud se o Památníku dozvěděli, nejčastěji 
osobním doporučením, od posílení on-line 
komunikace tuto kategorii o třetinu převýši-
la odpověď – internet,“ doplnila Magdaléna 
Hladká, podle které chce Památník v rozvoji 
digitální komunikace pokračovat i v následu-
jícím roce. /io/

CHARISMATICKÁ HETTY KATE NA ZÁMKU
Jedna z  nejlepších současných swingově-
-jazzových zpěvaček Hetty Kate vystoupí  
23. ledna v  19:00 na zámku Zlín. Na pódiu je 
velmi charismatickou frontmankou a bavičkou. 
Doposud vydala devět alb a kromě klubových 
a festivalových koncertů ji můžete vidět i v mu-
zikálech v  londýnském West Endu. „Zpívat 
krásné songy Leonarda Bernsteina je mým 
obzvlášť velkým potěšením,“ přiznává zpě-
vačka. Na koncert zve Živý Zlín. Předprodej na 
webu www.kulturazlin.cz. /red/
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SVATOPLUK SLOVENČÍK:  
TICHO ATELIÉRU

do 14. 3.
Galerie Václava Chada

Výstava je poctou významnému zlínskému 
malíři, kreslíři a pedagogovi, jehož dílo je 
úzce spjato s regionem. Tento projekt, 

představuje průřez Slovenčíkovou tvorbou 
a klíčovými etapami jeho umělecké 

dráhy. Výstavu doprovází uvedení dlouho 
očekávané monografie. Komentovaná 
prohlídka s kurátorem je 24. 1. v 17 h.

HYNEK ČAPKA:  
NEVIDITELNÉ KOŘENY

14. 1. v 18 hodin
Knihovna Jižní Svahy

Knihovna zve na autorské čtení 
a besedu se zlínským spisovatelem 

Hynkem Čapkou. 
Jeho druhý román Neviditelné 

kořeny zavádí čtenáře do 19. století, 
do období průmyslových proměn 

a společenských zvratů na Moravě, 
na jejichž pozadí se odehrává poutavý 
příběh několika generací jedné rodiny.

LEDEN V PAMÁTNÍKU
pá–ne 9:30–16:30 h

Památník Tomáše Bati
I v lednu se můžete zúčastnit 

komentované prohlídky  
v Památníku, které začínají vždy 
v celou hodinu. V novém roce se 

otevře veřejnosti 3. ledna.
 V rámci happeningu Světlo pro 
Palacha 19. 1. pak bude lidem 

Památník od 17 do 18 h přístupný  
bez výkladu zdarma.  

www.pamatnikbata.eu.

KNIHOBOX
denně

Krajská knihovna Františka Bartoše
Čtenáři si mohou nově vyzvedávat i vracet 
své výpůjčky 24 hodin denně 7 dní v týdnu, 

nezávisle na provozní době knihovny 
pomocí Knihoboxu. Služba je zdarma, 
čtenář platí pouze v případě půjčení 

standardní cenu objednávky či rezervace, 
která činí 10 Kč za jeden dokument. Děti do 
15 let ji mají zcela zdarma. Prostřednictvím 

Knihoboxu lze vyzvednout objednané 
nebo rezervované dokumenty.

ZIMNÍ KOUZLA
leden

radnice
Přízemí radnice zdobí výstava výtvarného 

oboru Základní umělecké školy 
Zlín-Malenovice. Žáci se zaměřili na 

témata spojená s adventním obdobím, 
Vánocemi, jejich symboly a tradicemi, ale 
také na krásu zimní přírody. Výsledkem 
je výstava s příznačným názvem Zimní 

kouzla, která je otevřena veřejnosti 
v rámci otevírací doby radniční budovy. 

Potrvá do konce ledna roku 2025.

PRETTY WOMAN
25. 1. v 19 h premiéra
Městské divadlo Zlín

Pretty Woman – populární romantická 
pohádka pro dospělé, která je inspirována 

Popelkou i slavnou hrou G. B. Shawa 
Pygmalion tentokrát v podání zlínského 

divadla. Hlavními postavami jsou Edward, 
bohatý okouzlující byznysmen s poněkud 

snobským chováním. A Vivian, hezká, 
chytrá dívka z chudé rodiny, kterou 

okolnosti dovedly až k prostituci. I přes 
velké sociální rozdíly se do sebe zamilují…

FILHARMONIE BOHUSLAVA MARTINŮ 
ZVE

leden
Kongresové centrum Zlín

V lednu se Filharmonie Bohuslava 
Martinů na jeden večer přenese 
do Paříže. Francouzské šansony 

v podání Tria CouCou si vychutnáme 
na koncertě 16. 1. a na konci měsíce, 
30. 1. přivítáme vynikajícího mladého 

violoncellistu Viléma Vlčka, který 
spolu s orchestrem přednese Variace 
na rokokové téma P. I. Čajkovského.

KURZ ALFA
14. 1. v 18:30 h

Regina, Divadelní 3242
Kurz Alfa nabízí možnost během 

třinácti týdnů prozkoumat křesťanskou 
víru. Každé setkání začíná společnou 

večeří, následuje promluva s tématem 
týkajícím se základních otázek 
křesťanství a diskuse. Účast je 

nezávazná, vstup je zdarma. Info 
na: www.farnostzlin.cz, kontakt: 

alfafarnostzlin@gmail.com.

SLOW FASHION: ZAČNI U SEBE
do 28. 2.

Galerie Václava Chada
Výstava se zaměřuje na principy udržitelné 

módy a pomalého životního stylu, 
a zároveň inspiruje k přemýšlení o tom, 

jak i naše každodenní rozhodnutí mohou 
pozitivně ovlivnit společnost i planetu. 

Představí značky a projekty, které spojují 
estetiku s udržitelností, etikou a kvalitou, 
modely odhalují kreativní přístupy, díky 
nimž lze vyjádřit osobní styl a zároveň 

respektovat přírodu.

/io/
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Nadšení pro lukostřelbu přenesl na novou 
šampionku její otec, který k tomuto sportu při-
vedl postupně celou rodinu. Sáru trénuje a  je 
také jejím vzorem. Sympatická lukostřelkyně 
vzala poprvé do ruky luk, když jí bylo pouhých 
pět let. Rodačka z Kostelce u Zlína v současné 
době střílí za 3D Team Řáholec, jehož duší je 
právě rodina Čubových.

Sáro, přibliž nám svůj luk a kategorii, ve které 
závodíš?
V Rakousku jsem reprezentovala naši republiku 
v kategorii TRRB, což je tradiční reflexní luk, ve 
věkové skupině young adult. Používám sklá-
daný luk s dřevěným středem a karbonovými 
rameny o síle nátahu 26 liber.

Světový titul je dosavadním vrcholem tvé ka-
riéry. Jakých dalších úspěchů si ceníš?
Stala jsem se dvakrát mistryní Evropy. Na svě-
tový triumf jsem čekala dlouho. Mistrovství 
světa jsem se zúčastnila už pošesté, a dopo-
sud jsem nejvýše dosáhla na druhé nebo třetí 
místo. Také se mi podařilo vybojovat třikrát titul 
mistryně republiky.

Jak dlouho ses připravovala na letošní mist-
rovství světa?
Možná je to ironie osudu, protože jsem na le-
tošní mistrovství vůbec neměla jet. Čekala mě 
maturita a přijímací zkoušky na vysokou školu. 
Veškerou pozornost jsem věnovala těmto dvě-

Prestižní šampionát zavítá opět do Čes-
ké republiky, již 54. BARUM CZECH RALLY 
ZLÍN se pojede v  prázdninovém termínu 
15.–17. srpna 2025. Z osmi soutěží se podobně 
jako letos pojede pět na asfaltovém povrchu 
a  tři na nezpevněné šotolině. V  kalendáři na-
jdeme novou soutěž ve španělské Andalusii, 
návrat hlásí Chorvatská rally a šotolinový Rajd 
Polski v oblasti kolem Mazurských jezer.
Zlínská rally patří každoročně ke klíčovým pod-
nikům a  k  vrcholům evropského šampionátu. 
Barumka byla před čtyřmi desítkami let zařaze-
na do seriálu mistrovství Evropy, který se jezdí 
pravidelně už od roku 1953. O evropské body 
se poprvé zápolilo ve Zlíně již v  roce 1984. 
„Opětovné zařazení do mistrovství Evropy je 

Na šampionát jela jako náhradnice, přivezla si světový titul
Sára Čubová je novou mistryní světa v 3D lukostřelbě. Teprve 
devatenáctiletá sportovkyně, studentka prvního ročníku gastronomie 
a výživy na UTB ve Zlíně, přitom do dějiště v rakouském Moosburgu odjela 
v roli náhradnice za nemocnou sestru.

ma životním metám, proto jsem na důkladný 
trénink neměla půl roku čas. Plánovala jsem, 
že letos zůstanu doma, budu odpočívat a  na 
mistrovství pojedou dvě mladší sestry a rodiče. 
Dva dny před odjezdem musela starší sestra 
na akutní operaci a máma s ní zůstala doma. Na 
mistrovství jsem vzhledem k tréninkovému vý-
padku jela spíše jako podpora pro mou mladší 
sestru, která se tak velkého závodu účastnila 
poprvé.

Lišil se mistrovský závod organizačně od 
těch našich?
Stříleli jsme tři dny. U nás je maximální vzdále-
nost terčů 30, v Rakousku 27 metrů. K dispozi-
ci bylo pět různých tratí, na kterých se střídaly 
jednotlivé kategorie lukostřelců. Pro první den 
organizátoři sami vytvoří náhodně pro jednot-
livé kategorie skupiny po čtyřech až šesti lu-
kostřelcích. Další den se tvoří skupiny automa-
ticky podle výsledků z předešlého dne, takže 

potom střílíš s lidmi, kteří jsou na tom střelec-
ky podobně. Využívalo se systému letmého 
startu. Den předem jsme dostali rozpis skupin 
a čas, kdy se vyráží na trať. Časový rozestup 
jednotlivých skupin činil asi deset minut. Střílí 
se na jeden šíp.

Jaký byl průběh závodu?
Ráda střílím na jeden šíp, ten druhý většinou 
pokazím. Systém mi tedy vyhovoval. První den 
jsem nebyla moc nadšená, nastřílela jsem do-
cela dost pětek, ale nakonec jsem měla pou-
ze jeden out, a  to do podstavce. Druhý den 
jsem šla už se svými největšími soupeřkami 
a podařilo se mi na ně nastřílet 50 bodů do 
plusu, což mi dalo dostatečný klid do posled-
ního dne.

Co pro tebe zisk titulu mistryně světa zname-
ná?
Samozřejmě obrovskou radost a spoustu emo-
cí. O slzičky při vyhlašování nebyla nouze a tek-
ly, i když jsem volala výsledek mámě a nemoc-
né sestře, které musely zůstat doma. No a je to 
také pro mě nová výzva, protože bych chtěla 
prorazit i v kategorii žen.

Co bys vzkázala začínajícím lukostřelcům?
Aby nepodceňovali techniku. Ve dvanácti le-
tech jsem měla v důsledku špatné techniky 
střelby vychýlenou lopatku o dva centimetry. 
Trpěla jsem bolestmi ramene. Ani po třech 
měsících bez střílení a  po kompenzačních 
cvicích se stav nelepšil a lékařka mi doporu-
čila skončit s  tímto sportem. Pořád mi sice 
hrozí utržení svalu, ale díky specifickému 
tréninku a  důslednému dodržování správné 
techniky mohu střílet dál. Iva Lušovská

Barumka je znovu součástí prestižního šampionátu ERC!

Mistrovství Evropy v rally (ERC) na rok 2025 má ve svém termínovém 
kalendáři opět osm podniků v osmi různých státech. Světová rada 
Mezinárodní automobilové federace FIA schválila jeho konečnou podobu. 

oceněním kvalitní práce celého pořadatel-
ského týmu, který se podílí řadu let na úspěš-
ném průběhu soutěže. Letos máme za sebou 
v  mnoha ohledech nezapomenutelný ročník 

a Barumka opět prokázala své zařazení mezi 
elitními rally v Evropě. Je potřeba vyzdvihnout 
partnery, bez jejichž podpory bychom nejeli. 
Společnost Continental Barum nás dlouhodo-
bě podporuje z  pozice generálního a  titulár-
ního sponzora. Významní partneři jsou město 
Zlín a Zlínský kraj. Zařazení do ERC je pro nás 
závazkem, abychom pokračovali v nastavené 
organizační laťce a připravili opět kvalitní sou-
těž,“ uvedl Miloslav Regner, předseda organi-
začního výboru Barum Czech Rally Zlín.
Úroveň šampionátu v  posledních letech vý-
razně stoupla, o  čemž svědčí velký počet 
kvalitních jezdců zápolících o evropské body, 
vesměs jezdců známých z  mistrovství světa. 
Evropský titul obhájil Hayden Paddon z Nového 
Zélandu, loni na stupních vítězů skončil zkuše-
ný Mads Ostberg z Norska a  lotyšský mladík 
Martins Sesks. Vloni medailové pozice vybo-
jovali Mathieu Franceschi z  Francie a  Mikolaj 
Marczyk z Polska. /ror/
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Sport

Klub má plně vyvinutou mládežnickou strukturu 
začínající v přípravce nejmenších dívek a hochů 
a  končící celorepublikovými dorosteneckými 
ligami U19. V  současnosti se jedná o  nejvý-
znamnější i nejpočetnější basketbalový klub ve 
Zlínském kraji. V letošní sezóně má oddíl přes 
230 registrovaných chlapců a dívek. Na vrcholu 
výkonnostní pyramidy Sportovního klubu bas-
ketbalu je A tým mužů, který hraje druhou nej-
vyšší republikovou soutěž. Tým je v současné 
době na 3. místě východní skupiny první ligy 

Zatímco první rok se do projektu přihlásilo 
pět školek, dnes je jich už čtrnáct. Pravidelně 
jedenkrát až dvakrát týdně tak sportuje při-
bližně 500 dětí. „Cílem samotného projektu 
je zajistit všestranné pohybové schopnos-
ti a  dovednosti, podporovat zdraví, radost 
a  kreativitu dětí a  vytvořit předpoklady pro 
pozdější sportovní realizaci,“ říká v rozhovo-
ru pro Magazín Zlín Jaroslav Kotala, garant 
projektu z městské společnosti STEZA.

Od školního roku 2021/2022 se do projektu 
zapojila řada sportovních klubů. Co dětem 
nabízí?
Předškoláci mohou pod vedením erudova-
ných trenérů celoročně jednou týdně na-
vštěvovat Městskou sportovní halu Zelená, 
kde mohou čtyřikrát do měsíce poznávat roz-
manitost jednotlivých sportů. Během celého 
předškolního roku si tak vyzkoušejí basket-
bal, hokej, tenis, házenou, atletiku, gymnas-

tiku, tanec nebo sportovní gymnastiku. Spor-
tování v  mateřinkách se už stalo nedílnou, 
a přitom přirozenou součástí života předško-
láků. Účelem projektu přitom není náborová 
činnost jednotlivých klubů. Pokud ale nějaký 
sport někoho osloví a  rozhodne se ho sám 
dělat, naše snaha splnila svůj účel. Chceme 
u dětí odmalička vytvořit pozitivní vztah k po-
hybu a sportování, které je tou nejlepší inves-
ticí do jejich zdraví a budoucnosti.
 
Kde děti sportují a kdo je vede?
Školky chodí pravidelně sportovat do haly 
Zelená v  Bartošově čtvrti, na hokejový sta-
dion, do gymnastické haly na Rybníkách, 
a po domluvě s trenéry navštěvují i konkrétní 
sportoviště, kde má daný sport svoji základ-
nu. V praxi to vypadá tak, že se děti dostaví 
na konkrétní sportoviště, kde se jim věnují 
profesionální licencovaní trenéři z  jednotli-
vých klubů. Během hodiny cvičení jim formou 

Zlínský basket je na vzestupu, vyhlíží nejvyšší soutěž

Projekt Sportování v MŠ Zlín je tahákem, 
předškoláci jsou nadšení

Sportovní klub basketbalu Zlín je tradičním zlínským klubem s bohatou 
sportovní minulostí i současností. V letošní sezoně klub reprezentuje 
sedmnáct mládežnických a čtyři dospělá družstva, která hrají 
celorepublikové i regionální soutěže.

Projekt Sportování v MŠ Zlín pro děti z mateřských škol ve Zlíně vznikl už 
v roce 2013 zásluhou Sportovního klubu basketbalu Zlín. Hlavní myšlenka 
byla jasná, dopřát dětem co nejvíce pohybu a vyžití formou míčových 
a pohybových her. 

a  vyhlíží účast v  play-off. Dlouhodobějším cí-
lem A týmu je během následujících třech čtyř 
sezon druhou nejvyšší soutěž vyhrát a vyzvat 
tým z nejvyšší soutěže v rámci baráže.
Hlavním a dlouhodobým cílem oddílu je výcho-
va basketbalové mládeže pro klubová, ale i re-
prezentační družstva ČR. Klubem prošla řada 
reprezentantů či hráčů a hráček, kteří následně 
oblékali dresy týmů z  nejvyšší soutěže. Mezi 
stále aktivně hrající hráče, kteří strávili význam-
nou část své mládežnické kariéry v  týmech 

her a  základních prvků přibližují konkrétní 
sport, včetně pomůcek a nářadí pro jednot-
livé disciplíny.

Je o  projekt ze strany mateřských škol 
a především rodičů zájem?
Ze strany školek je o  projekt eminentní zá-
jem, a věřím, že i rodiče dětí tuto aktivitu pod-
porovanou městem oceňují. Tento projekt má 
obrovský smysl pro děti. Kluby, které jsou 
do projektu zapojeny, si to plně uvědomují, 
a patří jim velké poděkování za přístup k pro-
jektu. Všichni máme jeden cíl, chceme vytvo-
řit u dětí odmalička pozitivní vztah k pohybu 
a  sportování. Je to ta nejlepší investice do 
jejich zdraví a budoucnosti. /ara/

SKB, jmenujme Kamila Švrdlíka (BK Pardubice), 
Ondru Šišku (Sluneta Ústí nad Labem, Brno, 
Děčín), Dominika Žáka (BK Olomoucko) či Rad-
ka Pumprlu (SK Slavia Praha, Brno, Ostrava).
Kromě standardního tréninkového procesu, 
který zajišťují profesionální trenéři, se klub 
v  projektu Young talents věnuje nejtalentova-
nější skupině chlapců a dívek mezi čtrnáctým 
a sedmnáctým rokem. Ranní tréninky jsou za-
měřeny výhradně na rozvoj individuálních čin-
ností a dovedností jednotlivce. Sportovní klub 
basketbalu Zlín je autorem a jediným zakláda-
jícím členem projektu Sportování v  MŠ, který 
dnes funguje za podpory statutárního města 
Zlína. V rámci projektu pravidelně sportuje tak-
řka 500 dětí ze čtrnácti zlínských mateřských 
školek. Profesionální trenéři našeho klubu se 
pravidelně dvakrát týdně věnují všeobecné po-
hybové přípravě dětí v předškolním věku.
Při výběru talentů a  vzdělání hráčů klub úzce 
spolupracuje s Gymnáziem a jazykovou školou 
s právem státní jazykové zkoušky, kde je bas-
ketbal jedním z kmenových sportů.
Sportovní klub basketbalu Zlín vychovává už 
přes 80 let kvalitní sportovce i  sportovkyně. 
Rádi se postaráme i vám o aktivní sportovní vy-
žití vašich dětí. Najdete u nás přátelský kolek-
tiv a příjemnou atmosféru i novou partu přátel 
a kamarádů. Neváhejte a kontaktujte nás. /jk/
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Inzerce, útulek

Obchody a služby | inzerce

MAX – slovenský čuvač, 9 let, pro zkušeného pejskaře s trpělivým přístupem, 
v útulku 7 let!

TIMMY – kříženec labradora, aktivní 
a přátelský, 10 let, v útulku 5 let!

DON – klidný kříženec labradora, 
11 let, vhodný pro jednoho člověka 
nebo manžele, v útulku 7 let!

Nový rok 
v útulku Zlín
Vánoční svátky jsou za námi a my chceme moc moc 
poděkovat za tu náklonnost a štědrost lidí, kterou jsme 
v tomto období pociťovali. 

JÓGA S MICHAELOU ŠTEFÁNKOVOU
KASKÁDA: Zarámí 4432: Pondělí: 18:00–19:00. Úterý: 17:00–18:00. 
Středa: 10:00–11:00 a 11:30–12:30 a 16:30–17:30 hod. 
misa.stef@seznam.cz, tel. 737 868 069. 
První lekce zdarma. Formování těla, harmonizace, posílení imunity, 
relaxace.

PARNÍ ČIŠTĚNÍ DOMÁCNOSTÍ A AUT
Čistíme sedačky, koberce, matrace, kůži, dlažby, lino atd.   
Provádíme ruční mytí aut na čerpací stanici OMV ve Zlíně. AKCE: 
čištění interiéru EXLUSIVE = Eco myčky OMV zdarma. Pára 
důkladně vyčistí a dezinfikuje. www.paromax.cz, tel. 775 405 209

HUBNUTÍ POMOCÍ EMS SCULPTING,
tvarování těla, odbourávání tuků.
Akce leden, únor 2025.
Tel: 774 728 597,  www.kmzlin.cz

ZLATNICKÝ ATELIER BÖHMOVÁ VĚRA
Prodej, opravy, zakázky zlatých a stříbrných šperků. Při nákupu 
zlatých šperků možnost odečtu až 1 300 Kč za 1 gram přineseného 
zlata.
Otevřeno: Po–Čt  9:00–17:00 h,  Pá  9:00–14:00 h, So – zavřeno
Kontakt: Kvítková 4352 (OC Zlín – za Baťou),  
tel. 731 350 132, 604 975 565

MALÍŘSTVÍ A NATĚRAČSTVÍ ZLÍN VÁM NABÍZÍ:
Vymalování domů, bytů, kancelářských, výrobních prostor a hal. 
Nátěry fasád domů, nátěry oken i eurooken, pergol, oplocení... 
Nátěry nábytku, dveří i zárubní, podlah, radiátorů, potrubí topení. 
Více info na tel. 737 261 262, e-mail: mnstavo@seznam.cz. 
KVALITA ZA DOBROU CENU – VAŠE SPOKOJENOST

ÚDRŽBA ZAHRAD
Provádíme údržbu zahrad – kosení, stříhání okrasných zahrad, 
stříhání ovocných stromů, stříhání živého plotu, postřiky, úpravy 
trávníků, čištění zanedbaných zahrad, realizace nových zahrad.  
marian.galetka@seznam.cz,  tel. 722 535 311

JÓGA S MIRKOU BOUCOVOU
Otevřené lekce a kurzy v centru Zlína (dopoledne i odpoledne), 
Malenovicích, Jižních Svazích a okolních obcích. Vhodné pro ženy 
i muže každého věku a zkušeností. Přijďte si jógu vyzkoušet zdarma 
na některou z ukázkových lekcí.
Více na www.jogazlin.cz nebo 777 117 116
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Během prosince jsme od dárců 
a  sponzorů, z  různých školních 
a firemních sbírek obdrželi darem 
několik desítek kilogramů kvalit-
ního krmení, hromady kvalitních 
pamlsků a  piškotů. Nezapomněli 
jste ani na tolik potřebné kočičí 
stelivo a  dezinfekční prostředky, 
za což jsme velmi rádi. Tato pod-
pora je pro náš útulek nepostra-
datelnou pomocí, ze které doká-
žeme žít minimálně 4–5 měsíců. 
Za 51 útulkových psů a 52 koček 
vám posíláme velké vděčné pac.
Děkujeme studentům projektu 
Němá tvář, že pro nás uspořáda-
li „Vánoce v  útulku“, které měly 
zase svou nezapomenutelnou 
sváteční atmosféru a  nás potě-
šilo, že nám přišli popřát krásné 
svátky i  noví majitelé s  bývalými 
útulkovými psíky. Z  prodeje pro-
pagačních předmětů a vynikající-

ho občerstvení se pro naše zvířata 
získala krásná částka 32 871 Kč.  
Tato částka spolu s  dalšími fi-
nančními dary bude použita 
k úhradě veterinární péče u útul-
kových zvířat. Děkujeme všem 
„spojencům“, kteří nám pomáhali 
prodávat útulkový kalendář, který 
velkým podílem přispívá do naší 
darové sýpky, která je pro nás 
jistotou při řešení zdravotních pro-
blémů našich psů a koček.
Za všechny pracovníky útulku 
vám a vašim čtyřnohým společní-
kům přejeme pohodový rok plný 
pozitivních chvil, zdraví a  spo-
lečného štěstí. My „útulkoví“ by-
chom si přáli, aby těch šťastných 
okamžiků, kdy z  útulku odchází 
pes po několika letech, bylo více 
než v tom předešlém roce. Proto 
takovým psům patří i dnešní foto-
galerie. /red/

Setkání místních aktérů 
kulturního dění
Odbor kultury a památkové péče plánuje sběr aktuálních podnětů, návr-
hů a potřeb zástupců kulturní scény na společném setkání. Uskuteční se 
v úterý 7. ledna 2025 v kavárně 14|15 od 16 hodin. Během setkání zazní 
například informace o Kulturním fondu města Zlína, postupném naplňo-
vání strategie rozvoje kultury a současně se představí některé kulturní 
organizace. Účast je třeba potvrdit na PetraKrajcova@zlin.eu. /io/
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Informace

Kluby
■ KLUB SENIORŮ PODHOŘÍ
Tel. 603 234 406, e-mail. kspodhori@seznam.cz
PO – Němčina dop., úřední hodiny 10–12 h, ÚT –  
Cvičení, jóga a angličtina dop., ST – Jóga dop. 
a angličtina odp.; ČT – Němčina a ruční práce dop. 
a cvičení odp.; Klubové dny (deskové hry aj.)  
13–15 h; 6. 12. od 15 h – Předvánoční posezení 
v budově Regina s programem; 
14. 1. od 14 h v jídelně – Přednáška lékaře Vojty 
Benedy na téma Jak pečovat o náš sluch;  
17 .1. – Vycházka Provodov – Pindula (cca 4,9 km).  
Odjezd z AN Zlín v 9 h na Provodov. Info na  
tel. 737 005 174.

■ KLUB SENIORŮ PŘÍLUKY
Dolní dědina 26
Středy – Cvičení seniorů; 2. 1. – Příprava na Tři 
krále; 9. 1. – Trénink paměti; 16. 1. – Veselé historky 
ze zahradničení; 23. 1. – Staré přílucké chalupy;  
30. 1. – Zpívání s kytarou;

■ KLUB SENIORŮ – SEKCE UČITELŮ
Víceúčelový objekt Kvítková.
8. 1. v 9 h – Klubová středa, Tříkrálové posezení; 
15., 22. a 29. 1. v 8:30 h – Cvičení paměti.

■ KRAJSKÁ RADA SENIORŮ ZLÍN
Tel. 606 171 503, rscr.zlin@seznam.cz.  
Akce pro širokou seniorskou veřejnost.
30. 1. Velký Meder

■ KLUB SENIORŮ KVÍTKOVÁ
tel. 732 123 048
Po – Pěvecký kroužek mužů a žen; út – schůzka 
Kamarádů, turistický kroužek – sraz na zastávce 
u podchodu; středa – Klubový den – zpěv, hudba, 
tanec, přednášky, besedy; čt – sportovní kroužek 
žen, odpolední sportovní aktivity; 15. 1. – Výbor 
klubu; 29. 1. – Ples v klubu.
Po, út, čt – pěvecký kroužek mužů a žen, výuka 
angličtiny, schůzka Kamarádů, turistický kroužek –  
sraz na zast. u podchodu; ST – klubový den 
se zpěvem, hudbou, tancem, přednáškami 
a besedami; ČT – sportovní aktivity.

■ KLUB SENIORŮ MALENOVICE
Mlýnská 845, tel. 608 714 470,  
KS-Malenovice@seznam.cz, tel. 603 111 948 
Po 14–17 h – Klubové aktivity; út 9–12 h – Stolní 
tenis, klub výtvarných technik, 12:15 až 13:15 – 
Angličtina, 18–19 h – Jóga; St 10–12 h – Stolní 
tenis, plavání – Lázně Zlín; čt 9–10 h – Jóga, 9–12 – 
Malování, 10–13 h – Stolní tenis, 13–17 h – Klubové 
aktivity, šipky; pá 14–16 – Šachy; 20. 1. v 15 h – 
Přednáška Jak státy USA ke svým názvům přišly; 
24. 1. v 10 h – Návštěva veřejné generálky Pretty 
Woman v divadle; 27. 1. v 15 h – Výroční členská 
schůze.

■ KLUBÍČKO (volnočasové aktivity pro 
handicapované osoby)
M. Knesla 4056, Zlín; tel. 773 765 204,   
klub.icko@zlin.eu, www.klub-icko.eu.

■ SPORTOVÁNÍ SENIORŮ NA ZLÍNSKU
www.SPORTsenioruZL.BetOptim.com

Jubilanti od 90 let
Adamcová Anežka, Balejová Ludmila, 
Bekeská Eva, Beláková Jarmila, Beníček 
Jan, Blažková Zdenka, Bobáková 
Jindra, Cencinger František, Cibulková 
Maria, Čachová Maria, Čípová Dagmar, 
Čubanová Drahomíra, Divila Antonín, 
Divoký Vladimír, Dufková Jarmila, 
Eliášová Margaretha, Filipská Libuše, 
Frýbortová Alena, Gavenda Vladimír, 
Greplová Vlasta, Gurská Marie, Hašpica 
Stanislav, Hegmon Stanislav, Holbová 
Marie, Horáčková Helga, Hrabec Milan, 
Hurtová Růžena, Chrastinová Ludmila, 
Ingrová Františka, Janotová Ludmila, Jaroš 
Jaroslav, Jurigová Milada, Kadlecová 
Ludmila, Kamrla Vlastislav, Koblihová 
Emilie, Kojan Jiří, Končáková Anna, 
Kopřivová Ludmila, Koutná Jarmila, 
Kratochvíl Leopold, Kubranová Marie, 
Langmaier Ferdinand, Luňáková Milada, 
Martinásek Vladimír, Matěnová Jaroslava, 
Matulíková Anděla, Mezírková Jarmila, 
Mikulenková Jaroslava, Minaříková 
Františka, Mlčák Zdeněk, Navrátil Oldřich, 
Nedbálková Ludmila, Novotná Emilie, 
Obdržálková Marie, Opavská Olga, Patík 
Jan, Pavelková Božena, Pawlusová Vlasta, 
Pazourková Marie, Pilušová Helena, 
Polanská Květoslava, Prachařová Zdeňka, 
Pulkrábková Libuše, Randýsková Zoa, 
Ševčík Jaroslav, Ševčíková Anežka, 
Šmigura Vladimír, Šosová Ludmila, 
Špalková Vilma, Šťastný Alois, Štýsová 
Anna, Švarcová Janka, Talpa Jindřich, 
Trávníčková Drahomíra, Trlidová Božena, 
Uchytil František, Úšelová Marie, Večeřa 
František, Viktora Jan, Vojáček Miroslav, 
Vrlová Marie, Zezulová Jiřina.

Poradny
■ LINKA SOS ZLÍN – 24 HOD
Nonstop anonymní linka důvěry pro děti, mládež 
a dospělé:
- telefonická krizová pomoc: 577 431 333  
a 778 400 170; e-mailové poradenství  
sos@zlin.cz; chatové poradenství  
(Po–ne od 19:30 do 21:30 h). Vstup do chatu 
přes www.soszlin.cz. Služby jsou poskytovány 
bezplatně, pouze v distanční formě.

■ PORADENSKÉ A KRIZOVÉ CENTRUM
www.pkcentrum.cz; U Náhonu 5208, Zlín;  
tel. 577 210 809. Služby jsou poskytovány 
bezplatně.
Krizová pomoc: tel. 730 166 862, pomoc v těžké 
životní situaci; ambulance i terén, po–pá 8–20 h.
Poradenské centrum – psychologické, sociální 
a právní poradenství
Centrum náhradní rodinné péče – poradenství 
pro náhradní rodiny
Intervenční centrum – pomoc osobám 
ohroženým domácím násilím

■ OBČANSKÁ PORADNA CHARITY
Senioři, rodiny, osoby v krizi
Zálešná I/4057, www.zlin.charita.cz, 
tel. 739 245 974, poradna@zlin.charita.cz.
Bezplatné dluhové a sociální poradenství.

■ PORADNA NA DLANI
Štefánikova 5462, tel. 731 918 258,  
e-mail: info@nadlani.net
Psychologicko-poradenské 
a psychoterapeutické služby. Podpůrné skupiny 
dětí z náhradní rodinné péče, rodin v rozvodovém 
řízení apod.

■ LOGOS – PORADNA PRO DĚTI, DOSPÍVAJÍCÍ 
A JEJICH RODIČE
Unie Kompas, Pod Stráněmi 2505,  
tel. 734 440 027, www.unko.cz
Individuální a rodinné poradenství a terapie, 
podpůrné skupiny pro děti s ADHD.

■ SPOLEČNOST PODANÉ RUCE
Tř. T. Bati 202, Zlín Louky, tel. 774 256 540,  
www.podaneruce.cz
Centrum komplexní péče a Terapeutické  
centrum – léčba látkové a nelátkové závislosti.

■ PORADNA PRO RODIČE A BLÍZKÉ LIDÍ 
S DUŠEVNÍM ONEMOCNĚNÍM
Centrum služeb  a podpory Zlín, Zálešná XI/1273
e-mail: horizont@cspzlin.cz, tel. 777 721 137

■ KONTAKTNÍ MÍSTO ČESKÉ ALZHEIMEROVSKÉ 
SPOLEČNOSTI
Voženílkova 5563, Naděje Zlín,  
www.alzheimerzlin.cz
Tel. 575 758 131, 775 889 644.

■ SOS PORADNA, SDRUŽENÍ OBRANY 
SPOTŘEBITELŮ
Zlínský klub 204, tř. T. Bati,  
www.asociace-sos.cz, tel. 608 621 298.

■ SENIORSKÝ OMBUDSMAN
www.zlin.charita.cz, tel. 739 245 973
Bezplatné poradenství v občansko-právních 
problémech (oblast bydlení, dávek, bezpečnosti 
aj.) osobám starším 60 let.

■ KRIZOVÁ POMOC
po–pá 8–20 h; tel. 730 166 862,
Bezplatná pomoc v těžké životní situaci, 
ambulance ve Zlíně, terén celý Zl. kraj
www.dczlin.cz/kp

■ ODBORNÉ SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ
Pro rodiny s dětmi i dospělé osoby s poruchou 
autistického spektra (PAS).
Za sklem, ul. Sedmdesátá 7055; tel.603 816 230, 
poradna@zasklem.com
www.zasklem.com

■ DLUHOVÉ PORADENSTVÍ SAMARITÁN
Bří Jaroňků 6989 Zlín, tel. 737 408 599,  
dlpzlin@otrokovice.charita.cz
www.otrokovice.charita.cz
Poskytuje bezplatné sociální poradenství zaměřené 
na pomoc s řešením dluhů.

Svatby
■ 1. 11. 2024 – radnice  
Jiří Šrámek (Zlín), Simona Kaňáková (Zlín)

■ 16. 11. 2024 – Králova vila
Ondřej Toman (Zlín), Petra Dostálová (Uherský 
Ostroh)

■ 30. 11. 2024 – radnice
Jiří Mifek (Zlín), Dagmar Matyášová (Otrokovice)

Vítání dětí do života
■ 8. 11. 2024 
Teodora Bartoníková, Laura Bednaříková, Lukáš 

Bouda, Dominika Daňková, Adam Fojtík, Mikuláš 
Friedlaender, Julie Gajdošíková, Pavel Hurta, 
Alžběta Jakoubková, Artur An Kopeček, Julie 
Novotná, Klára Nunězová, Eliáš Pipiš, Vivien 
Reimerová, Filip Slovák, Emílie Vaňková, Stela 
Vlachová, Mikeš Zajíček, Vojtěch Zvonek.

■ 22. 11. 2024
Lilien Borovianová, Oliver Cagaš, Emma 
Coufalíková, Martin Fojtů, Gabriela Krupová, 
Laura Machan, Matyáš Malaník, Valeria 
Munteanu, Veronika Musilová, Veronika 
Pešková, Filip Pobořil, Nina Podrazilová, 
Stella Slovenčíková, Adina Ševců, Štěpánka 
Vrabčeková, Alex Žídek.



Společnost Zelinger plast děkuje
všem svým zaměstnancům,

obchodním partnerům a příznivcům 
za spolupráci v uplynulém roce 

a přeje hodně štěstí, zdraví
a úspěchů do roku 2025.

www.zelinger.cz
tel: 577 005 311, skola@spszl.cz, www.spszl.cz
Kontakty: třída Tomáše Bati 4187, 760 01 Zlín 

spszl_officialStřední průmyslová škola Zlín

4. 2. 2025      13 – 17 hod

Srdečně zveme všechny zájemce o studium, jejich 
rodiče i veřejnost na den otevřených dveří:

Nabízené obory vzdělávání

Škola s budoucností
Škola s tradicí
Střední průmyslová škola Zlín

by
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SEZNAM SE S UTB

DNY OTEVŘENÝCH  
DVEŘÍ NA UTB

8. 2. 2025

Univerzita Tomáše Bati ve Zlíně

UTBzlin


